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§ 287 KFKS 2020/308 

Aktuellt läge i kommunen gällande coronapandemin 
Muntlig information 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

Ärende 
Trafik- och fastighetsdirektör Mats Bohman och HR-direktör Elisabeth Carle ger en 
muntlig redovisning över den aktuella situationen inom kommunens olika delar med 
anledning av pandemin. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade att notera informationen till protokollet. 
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§ 288 KFKS 2021/1 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Ärendet 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

  
  

Inbjudningar 
 

Inbjudan från SKR till Digitalt seminarium 
om rehabilitering och återhämtning 
Sista svarsdag den 20 oktober 2021 

 

Inbjudan från SKR till 
kunskapsseminarium om 
konsumentvägledning 
Sista svarsdag 6 oktober 2021 

 

Inbjudan från SKR till konferens om 
revision i kommunala aktiebolag 
Sista svarsdag 1 november 2021 

 

Rapporter 
 

  
  
  

Cirkulär, SKR 
 

  
  

Övrigt 
 

Protokoll KSSU 2021-09-07   
Protokoll från KSAU och KSVU 2021-09-
14 
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Södertörns brandförsvarsförbund; kallelse och 
handlingar till direktionens sammanträde 
den 17 september 2021 

 

Käppalaförbundet; protokoll från 
förbundsstyrelsens sammanträdde den 26 
augusti 2021 

 

  
 
 
  



 
10 (83) 

 27 september 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 289 KFKS 2021/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

Ärende 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Återrapportering delegationsbeslut 
utredning kränkande behandling 
juli-augusti 2021 
KFKS 2021/887 

Utbildningsstrateg 
Verksamhetsstödet Välfärd 
skola 

2021-09-01 

Ordförandebeslut om 
förtroendevalds deltagande i 
konferensen Klimateffekter 2021 
KFKS 2021/126 

Kommunstyrelsens 
ordförande 

2021-09-10 

Delegationsbeslut avbryta 
upphandling KFKS 2021/580 

Enhetschef 2021-09-10 

Tilldelningsbeslut i upphandling av 
webb-portal 
KFKS 2021/490 

Kultur-och fritidsdirektör 2021-09-15 

Tilldelningsbeslut i upphandling av 
Uppdrag 211 i Nacka kreatörspool 
– varumärkesutveckling och 
strategisk kommunikation 
KFKS 2021/856 

Trafik – och 
fastighetsdirektör 

2021-09-02 

Delegationsbeslut gällande 
yttrande till Inspektionen för vård 
och omsorg (IVO)  
KFKS 2021/913-6 
 

Produktionsdirektör 
Välfärd samhällsservice 

2021-09-22 

Delegationsbeslut – Deltagande i 
konferensen Utanförskap och 
gängkriminalitet den 24 november 
2021 
KFKS 2021/126 
 

Kommunstyrelsens 
ordförande 

2021-09-13 
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§ 290 KFKS 2021/898 

Valdistrikt och valkretsar vid val till riksdag, kommun 
och region 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta följande: 
 
1. Kommunfullmäktige godkänner förslaget till indelning av de 57 valdistrikten. 
 
2. Kommunfullmäktige godkänner förslaget till namn på valdistrikten. 
 
3. Kommunfullmäktige beslutar att förslaget till valkrets- och valdistriktsindelning ska gälla 
vid val till riksdag, kommun och region 2022. 
 
4. Kommunfullmäktige föreslår länsstyrelsen att besluta om förslagen till indelning i 
valdistrikt och föreslagna namn på valdistrikten. 
 
5. Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun fortsatt ska ha två valkretsar. 

Ärende 
Inför varje val görs en översyn av antal röstberättigade per valdistrikt, antal valdistrikt och 
valkretsar. Enligt vallagen ska antalet röstberättigade i ett valdistrikt vara mellan 1 000 - 2 
000 personer. Förslaget till valdistriktindelning innebär att det blir förändringar i 14 av 
nuvarande 52 valdistrikt och att 5 nya valdistrikt inrättas. Antalet valdistrikt kommer då att 
bli 57. Valdistriktens storlek kommer att variera mellan cirka 900 och 2 000 röstberättigade. 
För valkrets Nacka Västra, ökar antalet valdistrikt med 3 till 30 valdistrikt och för valkrets 
Nacka Östra, ökar antalet valdistrikt med 2 till 27 valdistrikt. Antalet röstberättigade i 
valkretsarna beräknas enligt prognosen bli cirka 43 800 för Nacka Västra och cirka 41 500 
för Nacka Östra. Förslaget innebär ingen förändring av antalet valkretsar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 september 2021, §132 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och nämndadministrativa enheten, daterad den 
6 september 2021 
Bilaga 1 Lista över samtliga 57 föreslagna valdistrikt inom varje valkrets med namn och 
prognostiserat antal röstberättigade till RKR-valen 2022. 
Bilaga 2 Kartor med gränsdragningar för samtliga 57 valdistrikt. 
Bilaga 3 Protokollsutdrag VDN 2021-08-30 §§ 31-32 
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Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till det utsända förslaget med följande ändring: 
”Kommunstyrelsen föreslås fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 
att Nacka kommun i valet 2022 ska bestå av en valkrets.”  
I yrkandet instämde Mikael Carlsson (NL) och Esa Örmä (SD).  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. I yrkandet instämde Andreas 
Andersson (S).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag.  

Reservationer 
Hans Peters reserverade sig för Centerpartiet.  

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Centerpartiet anser att det bästa för Nackas medborgare är att ha en valkrets. Det med 
anledning av att nuvarande system, med två valkretsar, inte främjar demokratin då är de 
större partierna som gynnas. Nuvarande indelning av valkretsar är också tämligen 
godtycklig, då till exempel Saltsjöbaden och Boo inte har mer gemensamt än exempelvis 
Saltsjöbaden och Älta. Ytterligare ett argument är att det är svårt att förklara för 
Nackaborna varför vi har två valkretsar (annat än att det gynnar de två stora partierna) 
vilket snarare minskar än ökar förtroendet för vår demokratiska process.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Det demokratiska systemet är inte säkert mot ifrågasättande, och det finns all anledning 
för alla som vill det demokratiska systemets bästa att se till att alla dess regler och 
funktioner är begripliga och transparenta. Ett upplägg med en enda valkrets i Nacka 
kommun är det mest begripliga och överskådliga för väljarna, så bara av den anledningen 
finns det skäl att välja detta indelningsalternativ.” 
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§ 291 KFKS 2021/882 

Revidering av Program för markanvändning med 
riktlinjer för markanvisnings- och exploateringsavtal 
Exploateringsenheten Nacka 
Exploateringsenheten Nacka stad 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 
 
1. Kommunfullmäktige antar reviderat program för markanvändning med riktlinjer för 
markanvisnings- och exploateringsavtal enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen av den 15 
september 2021. 
 
2. Kommunfullmäktige beslutar att det reviderade programmet för markanvändning med 
riktlinjer för markanvisnings och exploateringsavtal börjar gälla direkt när beslutet vinner 
laga kraft och därmed ersätter nuvarande ”Exploateringsersättning i Centrala Nacka och 
Sickla-Plania”. 

Ärende 
Den senaste uppdateringen av ”Program för markanvändning med riktlinjer för 
markanvisnings- och exploateringsavtal” antogs av kommunfullmäktige i Nacka kommun 
den 11 december 2017 (KFKS 2017/953). Programmet har nu genomgått en översyn. 
Föreslagna revideringar innefattar redaktionella förändringar som ökar tydligheten i och 
nyanserar innehållet i programmet för att uppnå en bättre överensstämmelse med adekvata 
arbetssätt och som möjliggör projektspecifika anpassningar och lösningar. Dessutom 
föreslås vissa kompletteringar för att göra innehållet mer fullständigt. En del förändringar, 
framförallt rörande detaljplanekostnader vid markanvisningar och principerna för 
exploateringsersättning, syftar också till att minska kommunens finansiella risk och uppnå 
en bättre kostnadstäckning för allmänna anläggningar. 
 
Inom Nacka stad föreslås nya fördelningsområden för exploateringsersättning, samt nya 
principer för att beräkna denna ersättning. Syftet med detta är att dels bättre möta 
lagkraven på nytta och nödvändighet, samt att öka kommunens möjligheter att få full 
kostnadstäckning för den infrastruktur som ska byggas ut. 
 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott behandlade ärendet den 7 september 2021 och 
beslutade om ett tillägg innebärande att programmet ska kompletteras med kommunens 
strategi för miljö- och klimatambitioner i stadsutvecklingen. Punkt 7.1 i programmet har 
därför kompletterats med att kommunens ska ställa krav på att ”strategi- miljö- och 
klimatambitioner i stadsutvecklingen i Nacka” ska följas. 
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Därutöver har en justering skett på kartorna på sidan 10, vilken innebär att anläggning 
nummer 27 är en sekundäranläggning och inte en primäranläggning. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka och exploateringsenheten Nacka stad 
den 15 september 2021 
Bilaga 1 Förslag till reviderad version av ”Program för markanvändning med riktlinjer för 
markanvisnings- och exploateringsavtal” 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 september 
2021, § 174 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade: 
• Att programmet kompletteras med följande stycke under avsnitt 2: 
Markprogrammet ska bidra till att skapa hållbarhet i kommunen, genom ökad ekologisk 
hållbarhet inom byggnation och anläggning av ekomiljötjänster, ökad social hållbarhet 
genom att bidra till minskade klyftor och att skapa mötesplatser för Nackabor, samt 
ekonomisk hållbarhet där god ekonomi på kort sikt kompletteras med långsiktiga värden 
som långsiktigt ägande och god ekonomisk balanskapital. 
• Att avsnitt 7 (sida 7). Avsnittet kompletteras med följande stycke: 
Låg boendekostnad, blandade och prisvärda hyresrätter 
Kommunen eftersträvar blandad storlek och prisnivå på bostäder och vill säkerställa 
bostäder för studenter och äldre samt prisvärda hyres- och bostadsrätter. När hyresrätter 
byggs är kommunen fri att göra undantag från att exploatören ska betala allmänna och 
lokala anläggningar, men detta möjliga undantag ska avspegla sig i priset på hyresrätterna. 
Exploatören ska då påvisa hur detta avspeglas i prissättning för slutkund. 
•Att genomgående i dokumentet byta begreppet territoriet eller territorium till kommunen 
respektive kommun. 
I yrkandet instämde Mikael Carlsson (NL).  
 
Tomas Ottosson (V) yrkade på återremiss i ärende 5 Revidering av Program för 
markanvändning med riktlinjer för markanvisnings- och exploateringsavtal. 
 
För att omarbeta Programmet för att ändra på programmet enligt följande: 
- P 2. Att kommunen ska verka för att minst hälften av bostäderna upplåts med hyresrätt 
över tid.  
- P2. I stycket,-”I syfte att nå de kommunala målen kan kommunen komma att tillämpa fler 
kriterier än maximalt pris vid anvisning av kommunal mark.”  Tydliggöra att det även gäller 
klimat och miljömål utifrån behovet av att minimera utsläpp av växthusgas. Att det ställs 
krav på energieffektivitet och låga klimatutsläpp och att det finns miljöcertifiering av 
bebyggelsen. Det är kommunen som utser vilket klassificeringssystem som ska användas. 
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- p 4:2  Att det även fortsättningsvis är avgäldsfrihet för tomträttupplåtelse i 24 månader. 
-P 9. Att det i exploateringsavtalen skrivs in att: Kommunen ställer krav på att bebyggelsen 
är miljöcertifierad. Att byggprocessen och kommande energianvändning inte överskrider 
gränsen för vad kommuns och Sveriges åtagande i utsläppsminskningar av växthusgaser 
tillåter. 
-P 9. Att exploatören har ansvar för att upptäcka och åtgärda företagskriminalitet. Det är en 
förutsättning för att kunna göra ett rättvist val av exploatör att dessa följer svensk lag och 
andra regler på marknaden. 
p-9 Att exploatören har kollektivavtal eller tillämpar kollektivavtals liknande former. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förslaget från exploateringsenheten Nacka och 
exploateringsenheten Nacka stad.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag till beslut. Först ställde ordföranden 
Tomas Ottossons återremissyrkande mot avslag och fann att kommunstyrelsen har avslagit 
återremissyrkandet.  
 
Därefter ställde ordföranden förslaget från exploateringsenheten Nacka och 
exploateringsenheten Nacka stad mot Khashayar Farmanbars yrkande och fann att 
kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med förslaget från exploateringsenheten Nacka 
och exploateringsenheten Nacka stad. 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiets återremissyrkande handlar om att säkerställa att flera kommunala 
grunduppdrag som bostadsförsörjning, rättvis upphandling och vara medskapande i ett 
ekologiskt hållbart samhälle säkerställs. Detta genom att vi vill omarbeta programmet så att 
minst hälften av bostäderna i Nacka upplåts med tomträtt och är hyresrätter. 
Avgiftsfriheten för tomträtter i 24 månader ska också vara kvar, det är redan idag för höga 
inflyttningshyror i nyproducerade hyresrätter och att ta ut full tomträttsavgift från dag ett 
kommer öka hyreskostnaden ytterligare. Det behövs framförallt fler hyreslägenheter med 
låg hyra som fler personer har möjlighet att efterfråga. 
Programmet för markanvändning behöver konkretisera kommunens ansvar för att Nackas 
och Sveriges miljömål måste beaktas i exploateringsavtal och vid bebyggelse. Koppling till 
Nackas miljöprogram och strategin miljö och klimatambitioner i stadsutvecklingen behöver 
stärkas och kunna resultera i att kommunen i egen regi och i exploateringsavtal har ett 
verktyg för att krav ställa låga utsläpp av växthusgaser och att bebyggelsen är 
miljöcertifierad.   
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Vid anbudsförfarande och markanvisningstävlingar är det viktigt att det finns som krav på 
kollektivavtal eller motsvarande villkor för de anställda liksom att det finns en egenkontroll 
som förhindrar företagskriminalitet. Det går inte jämföra olika bud om de inte har samma 
förutsättningar.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Kommunen minimerar sitt risktagande på byggherrarnas och de boendes bekostnad med 
den föreslagna planen. Likaså ökar kommunen sina intäkter genom att lägga mer kostnader 
utöver själva bostadsbyggandet på byggföretagen och därmed på bostadsägarna. 
Konsekvensen av dessa faktorer blir en ökad bostadssegregation eller gentrifiering. 
Konsekvenser för barn är att allt färre barn till föräldrar med lägre inkomst inte har 
möjlighet att bo i Nacka. Vi saknar uttalade och långsiktiga mål för markinnehavet, t ex 
fördelat på 10-årsperioder och med nödvändiga miljöperspektiv.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Denna revidering handlar utöver en del förtydliganden mest om att förbättra 
möjligheterna till styrning för att få kostnader och intäkter i exploateringsekonomi i balans 
över tid, något vi i Miljöpartiet ställer oss helt bakom. Eftersom vi tidigare drivit på att det 
ska ställas krav på gröna värden i samband med markanvisningar så ser vi också positivt på 
kompletteringen under punkt 7.1 som en förstärker denna möjlighet.  
För övrigt har vi en mer långsiktig syn än den styrande majoriteten på hur kommunens 
markinnehav kan användas till att också skapa mer realekonomiskt, ekologiskt och socialt 
hållbara värden.” 
 
  



 
17 (83) 

 27 september 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 292                                                             KFKS 2021/307, 2020/40, 2017/900 

Genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojekt Södra 
Nacka strand, detaljplan 4 
Utbyggnadspromemoria samt beslut om budget för genomförandet 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen fastställer utbyggnadspromemorian för stadsbyggnadsprojekt Södra 
Nacka strand, detaljplan 4, 99923900 enligt bilaga 1 till detta ärende och ger 
exploateringsenheten Nacka stad i uppdrag att fortsätta genomförandet. Beslutet är 
villkorat av punkt 2 och 3 nedan. 
 
2. Kommunstyrelsen beviljar budget för stadsbyggnadsprojekt Södra Nacka strand, 
detaljplan 4, 99923900 med -13,9 miljoner kronor netto, vilket tas i anspråk av budgetram 
för stadsbyggnadsprojekt inom Nacka stad för år 2021-2023. Detta fördelat på 8,3 miljoner 
kronor i investeringsinkomster och 22,2 miljoner kronor i investeringsutgifter. Beslutet är 
villkorat av att kommunfullmäktige också beslutar att bevilja budget enligt punkt 3 nedan. 
 
3. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beviljar budget för 
stadsbyggnadsprojekt Södra Nacka strand, detaljplan 4, 99923900 med -57,6 miljoner 
kronor netto för år 2024 och framåt. Detta fördelat på 86,4 miljoner kronor i 
investeringsinkomster och 144 miljoner kronor i investeringsutgifter. 

Ärende 
Ett förslag till genomförandebeslut, vilket omfattar en utbyggnadspromemoria samt en 
begäran om budget för genomförande av detaljplan, har tagits fram för 
stadsbyggnadsprojektet Södra Nacka strand, detaljplan 4. Exploateringsavtalet antogs av 
kommunfullmäktige den 11 december 2017 och detaljplanen vann laga kraft i januari 2019. 
 
Stadsbyggnadsprojektet är ett av flera projekt inom programområdet Nacka strand vars 
syfte är att skapa förutsättningar för ny bostadsbebyggelse, verksamheter och offentliga 
rum som bidrar till att skapa en stark identitet och egen attraktionskraft i Nacka strand. 
Stadsbyggnadsprojektet möjliggör cirka 350 bostäder och 6000 kvadratmeter verksamheter 
samt möjliggör kommunalt övertagande av allmän plats. 
 
Utbyggnadspromemorian beskriver utbyggnad av allmänna anläggningar, vilka består av 
gator, torg och parker samt utbyggnad på kvartersmark. Utbyggnad av bostadsbebyggelse 
på kvartersmark pågår redan inom planområdet och utbyggnaden av allmänna anläggningar 
planeras att påbörjas under första kvartalet 2022. 
Budget föreslås tilldelas för Södra Nacka strand, detaljplan 4, 99923900 från budgetramen 
för stadsbyggnadsprojekt för år 2021-2023, vilken beviljades av kommunfullmäktige den 16 
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november 2020, samt av kommunfullmäktige för år 2024 och framåt, med totalt -71,5 
miljoner kronor netto. Detta fördelat på 94,7 miljoner kronor i investeringsinkomster och 
166,2 miljoner kronor i investeringsutgifter. Budgeten ska täcka kostnader för projektering 
och utbyggnad av allmän plats samt projektledning och styrning. 
 
Stadsbyggnadsprojektets totala ekonomi generera ett negativt netto om cirka -50,1 miljoner 
kronor. Tillsammans med exploateringsersättning från intilliggande stadsbyggnadsprojekt 
samt markintäkter från detaljplan 7 i Nacka strand erhåller kommunen till sist ett positivt 
netto. Kommunalt övertagande av allmänna anläggningar medför ökade driftkostnader om 
cirka 1,4 miljoner kronor per år samt ökade kapitaltjänstkostnader på cirka 2,5 miljoner 
kronor. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 september 2021, 
§175 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad samt enheten bygg och anläggning 
daterad den 31 augusti 2021 
Bilaga 1 Utbyggnads-PM 
Bilaga 2 Ärendeöversikt 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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§ 293 KFKS 2021/369 

Motion – Vindkraftverk i Nacka 
Motion den 15 mars 2021 av Fredrik Holmqvist m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att en större vindkraftverksutbyggnad i kommunen inte 
bedöms som möjlig då lämpliga områden saknas. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
I en motion väckt av Fredrik Holmqvist med flera (V) föreslås att kommunen gör en 
översiktlig landskapsanalys för att se var det finns förutsättningar för vindkraft i Nacka 
kommun och att analysen införlivas i gällande översiktsplan. Motionen har beretts av 
kommunstyrelsens miljöutskott och därefter av kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. 
Vindkraft utgör en av flera förnybara energikällor och är viktig ur det perspektivet. 
Däremot kan konstateras att en större vindkraftverksutbyggnad inte är möjlig i kommunen, 
bland annat med hänsyn till rekreation, riksintressen, skyddsavstånd till bebyggelse, 
bullerstörningar samt växt- och djurliv. Det föreslås därmed att kommunfullmäktige 
noterar att en större vindkraftverksutbyggnad i kommunen inte bedöms som möjlig då 
lämpliga områden saknas. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 september 2021, 
§189 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 24 augusti 2021 
Bilaga 1 Motion ställd den 15 mars 2021 av Fredrik Holmqvist m.fl. (V) ang. vindkraftverk 
i Nacka 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse och protokollsutdrag från KSMU 2021-08-17 § 27 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till motionen. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. I yrkandet 
instämde Esa Örmä (SD).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag.  
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Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Vänsterpartiet anser att tjänsteskrivelsen missar att besvara vår motion, den förutsätter att 
vänsterpartiet vill bygga stora höga vindkraftverk i Nacka. Vad motionen yrkar är att utreda 
om det finns platser i Nacka som är lämpliga för vindkraftverk och att i så fall är självklart 
beroende på storlek och konstruktion.  
Elbristen i Stockholm är stor redan nu och kommer bli än större när samhället ställer från 
förbränningsenergi till elanvändning. Nacka behöver hitta former som är lämpliga för 
elproduktion och överensstämmer med medborgarnas behov av rekreation och ostördhet. 
En stor störning våra livsmönster gör nu, är motorvägstrafiken, det är svårt att hitta miljö 
som inte är ljudstörd av motorvägstrafik någonstans i Nacka. Trafiken skapar dessutom 
luftvägsproblem och kroppsskador bla av partiklar. Motorvägssystemen skär dessutom av 
livsområden från varandra och skapar isolerade öar.  
Jämfört med dessa omfattande miljöproblem som är en del av klimatkrisen är små 
vindkraftverk betydligt mindre problematiska och en del av lösningen på klimatkrisen.” 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Sverige ska ha en fossilfri elproduktion där alla fossilfria energikällor ska bidra, inklusive 
vind-, vatten- och kärnkraft. Det innebär dock inte att alla energikällor är lämpliga på alla 
platser. 300 meter höga vindkraftverk runt om i kommunen förstör kommunens 
landskapsbild och försämrar livskvaliteten för Nackaborna. De passar helt enkelt inte i en 
tätbebyggd kommun som verkligen behöver naturområdena för rekreation och friluftsliv.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi ser ett stort värde av att Nackabor får möjlighet att vara en aktiv del för ökad 
hållbarhet bl.a. genom fler energieffektiva lösningar och moderna lösningar till att vara 
mikroproducenter av el. Idag finns små vertikalvindkraftverk som liknar en vanlig 
ventilationstrumma och kan användas på hustak. Vi vill att kommunen ska tillhandahålla 
kartor över områden som kan ge god effekt för olika typer av mikroproduktion, som 
solinstrålning eller vindeffekt. Så som denna motion är formulerad skulle den kunna avse 
vindkraftspark, vilket inte är vår intention.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Vi håller med Vänsterpartiet om att kommunen måste ta ett större ansvar för 
produktionen av den el som kommunen förbrukar. Miljöpartiet vill dock gå längre än 
Vänsterpartiet och föreslår i vår skuggbudget för kommunen att kommunen på sikt ska bli 
helt självförsörjande på energi. 
Vi tror dock inte att lokalproducerad vindkraft är rätt väg att gå just för Nacka. Eftersom 
det inte längre finns några statliga subventioner för landbaserad vindkraft så skulle det 
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krävas väldigt stora vindkraftverk för att komma upp i de fullasttimmar (årsproduktionen 
av el i relation till installerad effekt) som behövs för att nå ekonomisk lönsamhet. Sådana 
vindkraftverk blir ytterst svårplacerade i en kommun med Nackas befolkningstäthet. 
Däremot vill vi att Nacka kommun med sin starka ekonomi investerar i ekonomiskt lönsam 
vindkraft i andra kommuner, dels för att driva på utvecklingen mot mer fossilfri energi, och 
för att nå ett mål om att bli helt självförsörjande på energi. 
Vad gäller lokal elproduktion anser vi att solceller är den bästa vägen att gå för Nacka 
kommun. El från solceller är redan idag en ekonomiskt lönsam affär och det är tragiskt att 
den styrande majoriteten i Nacka stadshus inte har förstått detta. 
Miljöpartiet ser en massiv utbyggnad av solcellsanläggningar som en viktig pusselbit för att 
kunna nå klimatmålen. Det är också därför vi genom åren lagt flera motioner om konkreta 
satsningar på förnybar energi. Vi har också som enda politiskt parti avsatt stora belopp för 
lokala investeringar i solcellsanläggningar. I vår senaste skuggbudget för Nacka kommun 
avsatte vi 100 miljoner kronor till investeringar i solcellsel. Att Alliansen inte avsatte en 
enda krona till detta i deras senaste budget är lite märkligt eftersom kommunfullmäktige 
både  bifallit vår motion från 2016-05-23 om att satsa mer på solenergi och vår motion från 
2016-03-14 om att finansiera sådana satsningar via gröna obligationer.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Vindkraft är ett energislag med både problem och möjligheter. Problemen uppstår främst 
i början av en eventuell uppbyggnad. Det finns också ett inbyggt problem i att en 
vindkraftanläggning bara genererar energi och intäkter under viss tid, men under övrig tid 
är en ren kapitalkostnad utan intäkter bakom.  
Svensk energipolitik skapas och förs främst på riksplanet, och kommuner är främst 
inblandade på det sättet att de kan vilja hävda sitt planmonopol. Dock är svensk 
energipolitik alltför ofta resultatet av partipolitiska önskelistor som upprättas oberoende av 
ekonomiska realiteter. Det är olämpligt och ogynnsamt för en långsiktigt hållbar svensk 
energipolitik. På den grunden är det också olämpligt att kommunen skulle gynna 
energislaget vindkraft genom motionens förslag.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Motionen har en angelägen ambition – att ha tillgång till tillräcklig elproduktion och att 
förhindra framtida elbrist och beredskap för tillfälliga störningar. Sedan vill motionen 
utreda Om och hur en utbyggnad av vindkraft ska ske. Det är ett problem. I de styrande 
att-satserna står det som om man redan har kommit fram till Att det ska bli vindkraft 
genom formuleringen … det görs en översiktlig landskapsanalys för att se var det finns 
förutsättningar för vindkraft i Nacka kommun.                                                                                
För gemene man i Nacka så går säkert tankarna i hög grad till de stora vindkraftsnurror 
som de flesta känner till. I diskussionen kring denna motion så har det framförts små 
alternativa vindkraftverk och annat men inget om detta står i motionen. Mot denna 
bakgrund röstade Nackalistan för tjänstehandlingens förslag till beslut. Nackalistan vill 
gärna lyfta dels olika och mer klimatneutrala förslag i en kommande utredning där bl a olika 
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former av vindkraft kan ingå, dels förslag på lösningar för Nacka och gärna andra 
samverkande kommuner för säkra nutida och framtida energiförsörjning.” 
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§ 294 KFKS 2020/1051 

Motion – Inventera vilka föreningar och organisationer 
inom kommunen som tar emot och erbjuder stöd till 
personer med funktionsvariationer 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar redovisningen till protokollet. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna föreslår kommunen att göra en inventering för att fastställa vilka av 
kommunens föreningar och organisationer som är utformade för att kunna ta emot och 
erbjuda stöd till personer med funktionsvariationer. 
 
Ärendet har beretts i fritidsnämnden och kulturnämnden. Beslutsunderlaget till respektive 
nämnd innehåller en redogörelse som belyser vilka föreningar och organisationer som idag 
tar emot stöd och/eller bedriver verksamhet för målgruppen, samt på vilka andra sätt de 
båda nämnderna arbetar med att stötta verksamheter för målgruppen. Fritidsnämnden och 
kulturnämnden stöttar på olika sätt, både ekonomiskt och genom särskilda uppdrag, 
föreningar och organisationer som erbjuder verksamhet för personer med 
funktionsnedsättning samt att samarbeten såväl inom kommunen som i regionen ger 
målgruppen ett brett utbud inom både kultur- och inom fritidsområdet. 
 
I detta ärende presenteras den samlade bedömningen av stadsledningskontoret. Mot 
bakgrund av vad som presenterats i nämnderna föreslår stadsledningskontoret att 
motionen kan anses färdigbehandlad med en notering om redovisningen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 september 2021, §140 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt kultur-och fritidsenheten, daterad den 20 
augusti 2021 
Bilaga 1 Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 26 maj 2021 § 55, inklusive 
tjänsteskrivelse med dess bilaga (FRN 2020/141) 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 17 juni 2021 § 64, inklusive 
tjänsteskrivelse (KUN 2020/127) 
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Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Mikael Carlsson (NL), 
Sidney Holm (MP) och Andreas Andersson (S).  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag.  

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottoson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet år i stort sett nöjda med den gedigna tjänsteskrivelsen. Skälet till att bifalla 
motionen istället är att vi saknar en bild av vilka grupper av funktionsvariationer som har 
tillgång till fungerande fritidsaktiviteter idag och vilka som inte har det.” 
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§ 295 KFKS 2020/1050 

Motion – Inrätta bemannad parklek i Braxenparken och 
utred vidare behov av bemannade parklekar i 
kommunen 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår de båda förslagen i motionen om att dels inrätta en bemannad 
parklek i Braxenparken, dels utreda vidare behov av bemannade parklekar i kommunen, 
eftersom målgruppen i motionen redan erbjuds ett varierat fritidsutbud. Motionen är 
därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
En motion inkom den 16 november 2020 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 
som föreslår att kommunen inrättar en bemannad parklek i Braxenparken och att vidare 
behov av parklekar i kommunen utreds. Enligt förslaget skulle en bemannad parklek i 
Braxenparken kunna fånga upp och aktivt arbeta med barn i åldern 7 till 12 år. Parkleken 
skulle vara avgiftsfri och vända sig till de barn som inte deltar i organiserade 
fritidsaktiviteter genom att ge dessa barn en plats att gå till efter skolan på vardagar. 
 
Fritidsnämnden samt natur- och trafiknämnden har berett motionen och lämnat 
synpunkter utifrån sina ansvarsområden. 
 
Då flera barn i åldersgruppen 6 – 9 år är inskrivna i förskola eller fritidshem bedömer 
fritidsnämnden att deras behov av ytterligare verksamhet är begränsat. Barn i åldern 10 – 
12 år har också möjlighet att delta i fritidsklubbsverksamhet och för ungdomar finns 
fritidsgårdsverksamhet, vilken även arrangerar kostnadsfri verksamhet på skollov för 
åldersgruppen 10 – 17 år. Fritidsgården flyttar i höst till Victor Rydbergs skola, för att 
bedriva verksamhet närmare barn och ungdomar. Utöver det erbjuds olika kultur och 
idrottsaktiviteter i Fisksätra, som är gratis att delta i. 
 
I Fisksätra erbjuds även kostnadsfria valmöjligheter till egen motion med flera lekplatser 
och ytor för spontana motionstillfällen, fyra konstgräsplaner, en multiyta för bland annat 
basket, bandy och volleyboll samt ett utegym. 
 
Natur och trafiknämnden har behandlat motionen utifrån behovet av utrustning som kan 
stimulera den efterfrågade åldersgruppen 7 till 12 år och i det fallet är Braxenparken 
olämplig då den vänder sig till yngre åldrar. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 september 2021, §141 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och enheten offentlig utemiljö, daterad den 1 
september 2021 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 16 juni 2021 § 71 (FRN 2020/140) 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 8 juni 2021 § 102 (NTN 
2020/304) 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till motionen. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till motionens andra att-sats. I yrkandet instämde 
Mikael Carlsson (NL) och Sidney Holm (MP).  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde arbetsutskottets förslag mot bifall till motionens förslag gällande att 
sats 1 och fann att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
 
Därefter ställde ordföranden arbetsutskottets förslag mot bifall till motionens förslag 
gällande att sats 2 och fann att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets 
förslag. 

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Bemannade parklekar är en förstärkning av barns möjligheter att utvecklas och bidrar till 
att barns behov av trygghet i sin vardag stärks. Det finns i Nacka och i Fisksätra många 
barn som inte är inskrivna på fritids eller motsvarande. En del är det men går hem tidigt av 
olika skäl. Samtidigt har många föräldrar långa arbetsdagar och barnen är själv hemma i stor 
utsträckning. Mellan tre och fyra på eftermiddagen är det ofta som jag hör föräldrar svara 
på telefonen och lugna sina barn som är ensamma hemma. Berätta när de kommer hem 
och vad barnet kan göra innan dess. Det skulle göra skillnad om föräldern kunde säga att 
barnet kan gå ner till parkleken och träffa kompisar och någon vuxen. Barn är ofta rädda 
för olika saker och att slippa vara ensam för den som inte vill kan vara en befrielse.” 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi ställer oss positiva till förslaget i motionen om att utreda behovet av bemannade 
parklekar för att bedöma hur det kan utformas och ser Braxenparken som ett bra ställe att 
testa detta. Eftersom motionens första förslag har budgetpåverkan vill vi dock inte bifalla 
det i det här läget utan får återkomma till detta i vårt budgetförslag.” 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Parklek, med eller utan personal, har hittills inte fått något utrymme i Nackas 
stadsexploatering med undantag av Kvarnhomens parklek. V vill i denna motion fokusera 
på Fisksätras Braxenpark. Nackalistan är delvis positiva till motionen men vill fokusera på 
perspektivet att utreda hela kommunens behov av bemannad parklek och då kanske 
Braxenparken kan komma först. Hittills har vi inte sett någon ny parklek planerad i t ex 
västra Sickla vilket får till effekt att också barnperspektivet på stadsutvecklingen brister. 
Många äldre generationers barn har positiva minnen av stimulerande parklekar med 
bemannad personal. Nackalistan anser att Nackas stadsutveckling och övriga expanderade 
bostadsdelar behöver tillföras mer ytor för lek, t ex parklek som kan vara bemannad. 
Nackalistan stöder 2:a att-satsen om utredning av parklekar i hela kommunen.” 
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§ 296 KFKS 2021/165 

Motion – Utveckla demokratin i Nacka 
Motion den 1 februari 2021 av Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
 
Kommunfullmäktige noterar att det pågår och planeras flera aktiviteter i kommunen som 
uppfyller delar av intentionerna i motionen. Därmed avslås förslaget om en utredning om 
kommuninvånarnas delaktighet. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att förslagen om att utse demokratiambassadörer avslås. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige ska ge val- och demokratinämnden i 
uppdrag att utveckla demokratin i kommunen genom att få fler involverade i besluten och 
ett ökat valdeltagande samt vissa möjligheter att påverka samhällsutvecklingen samt införa 
demokratiambassadörer. 
 
Val- och demokratinämnden ansvarar för att förmedla tydlig och korrekt information om 
valet och att möjliggöra för röstberättigade att rösta på ett enkelt, tillgängligt och rättssäkert 
sätt. I nämndens uppdrag ligger även att bevaka, utveckla och fördjupa de demokratiska 
processerna och nämnden genomför flera aktiviteter som ligger i linje med intentionerna i 
motionen. Val- och demokratinämnden har tidigare under året behandlat en likande motion 
angående demokratiambassadörer/valinformatörer som avslogs. 
 
Ärendet har beretts av val- och demokratinämnden (VDN 2021/5), som på sitt 
sammanträde den 30 augusti 2021 beslutade föreslå kommunfullmäktige följande: 
”Kommunfullmäktige noterar att det pågår och planeras flera aktiviteter i kommunen som 
uppfyller delar av intentionerna i motionen. Därmed avslås förslaget om en utredning om 
kommuninvånarnas delaktighet Kommunfullmäktige beslutar att förslagen om att utse 
demokratiambassadörer avslås. Motionen är därmed färdigbehandlad” 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 september 2021, §142 
Protokollsutdrag från val- och demokratinämnden den 30 augusti 2021, § 30 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och nämndadministrativa enheten, daterad den 
23 augusti 2021 
Bilaga Motionen 
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Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Andreas Andersson 
(S), Sidney Holm (MP) och Tomas Ottosson (V).  
 
Hans Peters (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. I yrkandet instämde Mats Gerdau 
(M).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag.  

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan och angav följande. 
” Att det främst åligger partierna att motivera röstberättigade och sporra till debatt är 
ingenting som någon säger emot. Det innebär dock ej att kommunen inte behöver ta något 
ansvar för att “marknadsföra” och främja demokratin på olika sätt. Som nämndes i 
motionen har till exempel Falu kommun testat ett system med valambassadörer, med gott 
resultat. Sveriges Kommuner och Regioner beskriver också hur valinformatörer arbetar i 
olika kommuner: 
https://skr.se/skr/demokratiledningstyrning/valmaktfordelning/valdeltagande/valinforma 
torer.16171.html 
Även om Nacka kommun som helhet har ett högt valdeltagande finns det några områden 
som sticker ut. Främst Fisksätra som har ett betydligt lägre valdeltagande, men även delar 
av Orminge samt Henriksdalsringen. Dessa områden skulle verkligen dra nytta av 
valinformatörer, framförallt om dessa skulle vara lokalförankrade på något sätt. 
Kommunen skulle till exempel kunna söka samarbete med olika föreningar. 
Det är bra att val- och demokratinämnden genomfört och tänker genomföra olika 
aktiviteter för att öka valdeltagande bland till exempel förstagångsväljare, men vi tror 
verkligen att nämnden kan göra ännu mer, till exempel se till att kommunen anordnar 
öppna seminarier och andra evenemang för allmänheten. Det skulle vara till gagn för hela 
kommunen. Det är också skrämmande att tre år av en fyra årig mandatperiod har gått och 
den nämnd som ska utveckla demokratin inte kommit med ett enda skarpt förslag på hur 
det kan göras. ” 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Vår demokrati måste främjas, förankras och försvaras. Vi kommer lyckas om vi som 
samhälle gemensamt tar oss an de utmaningar vi har. Demokratiambassadörer kan utifrån 
sina respektive kunskaper och erfarenheter, föra dialog och bygga upp samarbeten med och 
mellan olika delar av samhället för att stärka demokratin. År 2018 tillsatte Miljöpartiets 
dåvarande kultur- och demokratiminister. Alice Bah Kuhnke tre Demokratiambassadörer 
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för att bidra i regeringens arbete med ”Demokratin 100 år”. Sedan dess är det flera 
kommuner som hakat på och driver olika framgångsrika projekt med 
Demokratiambassadörer. Miljöpartiet stöder Nackalistans motion och vill att Nacka, med 
utgångspunkt från lyckade projekt i andra kommuner tar fram ett format för 
Demokratiambassadörer i Nacka.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vi välkomnar NLs motion om att öka valdeltagandet i Nacka. Vänsterpartiet har tidigare 
lämnat in en liknande motion. Det är stärkande för demokratin att det finns ett stort 
intresse bland kommunens politiska partier att höja valdeltagandet. Vi vill vidhålla att 
införande av valinformatörer såsom NL föreslår skulle stärka lokaldemokratin och höja 
valdeltagandet i kommundelar där det är lägre en genomsnittet. Valinformatörer skulle 
också komplettera partiernas valkampanjer på så sätt att de skulle kunna ha ett mer 
övergripande ansvar för allmän information om val samt om röstningsförfarandet.” 
 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet: 
”I motionen föreslås att kommunen ska utse ”demokratiambassadörer” bland annat i syfte 
att öka valdeltagandet. Partierna i Nacka kommunfullmäktige erhåller varje år partistöd för 
att informera medborgarna och föra dialog med dem om kommunpolitiken. Vi menar att 
partiernas valarbetare kan fungera som sådana ambassadörer om man tycker det är en bra 
metod för att utveckla dialogen och röstviljan hos nackaborna.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Demokratin måste ständigt försvaras och dess principer hållas levande. Nackalistans 
motion innehåller bl a ett förslag om att kommunen ska anställa ”demokratiambassadörer” 
i avsikt att öka valdeltagandet. Det pågår redan arbete för att underlätta för våra invånare 
att rösta och Nacka har redan ett mycket högt valdeltagande, 86,4%. Partierna i Nacka får 
under denna mandatperiod ett stöd på tillsammans 13,5 miljoner kronor för att kunna ha 
kontakt med våra invånare. Vi ser inget behov av att kommunalisera det ansvar som de 
politiska partierna har för att hålla demokratin levande.” 
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§ 297 KFKS 2021/366 

Motion – Stärk barnperspektivet i kommunens 
verksamhet 
Motion den 15 mars 2021 av Khashayar Farmanbar mfl (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete för att beakta barnperspektivet i 
kommunens verksamhet. Det är dock ett alltjämt pågående utvecklingsarbete och behovet 
av stöd behöver anpassas efter verksamheternas behov av stöd och med hänsyn till 
samhälls- och rättsutvecklingen. Motionen är med dessa noteringar färdigbehandlad. 

Ärende 
I motionen föreslås att det tas fram en kommunövergripande strategi och handlingsplan för 
att stärka barnrättsperspektivet inom kommunens samtliga verksamheter samt att en 
särskild kommunövergripande funktion inrättas för att bevaka barns rättigheter genom att 
säkerställa och implementera handlingsplanens aktiviteter. 
 
I utredningen av motionen konstateras att arbetet med att stärka barnperspektivet utgör ett 
ständigt pågående arbete inom kommunens alla nämnder. Utifrån att det även börjar 
komma rättspraxis inom området, som har direkt bäring på kommunens verksamhet, finns 
det även mer konkret vägledning att dra lärdom av. Det är ett alltjämt pågående arbete att 
belysa frågan och följa rättsutveckling för att säkerställa att barnperspektiven beaktats i rätt 
tid. Stödet av utbildningar och vägledning kommer att fortsätta utifrån enheterna behov av 
stöd inom området. Utifrån behovet kan man rikta lämpliga åtgärder, bland annat styrande 
dokument, guider, utbildningar, nätverk eller särskilt utsedda funktioner. Med dessa 
noteringar förslås motionen vara färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 september 2021, §143 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 26 augusti 2021, reviderad den 
10 september 2021 
Bilaga Motionen 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Sidney Holm 
(MP), Tomas Ottosson (V) och Mikael Carlsson (NL).  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag.  

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet har lämnat in en motion med liknande innehåll, att mer och bättre beakta 
barns behov i kommunala beslut. Även att göra barn och unga mer delaktiga i beredningen 
av ärendet. Tex frågan om det är en bra ide med personal i lekparken?  Vad säger en klass 
med treor om den frågan? Det vore spännande att intervjua en grupp på fritids om hur de 
uppfattar iden med personal på lekparken. Jag är övertygad om att barn som källa i 
ärendena kommer öka perspektiven och ibland komma fram till oväntade slutsatser som 
det är omöjligt att förutse som 61 åring. 
Vänsterpartiet ser det som ytterst viktigt att det finns en både en funktion/person och 
strategi-handlingsplan för att förstärka barnrättsperspektivet i den kommunala 
verksamheten och när det är finansierad av kommunen. Risken är att det ekonomiska 
perspektivet som ibland är en motpol tar över och bestämmer utan att det finns nödvändig 
kunskap om vilka konsekvenser det medför för barn och hur barnen själva skulle vilja ha 
frågan löst.” 
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§ 298 KFKS 2021/880 

Ekonomisk långtidsprognos 2022 – 2040 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

Ärende 
Sedan år 2015 finns en modell i kommunen för att generera långsiktiga beräkningar av 
Nacka kommuns ekonomi framåt i tiden, med syfte att skapa underlag för långsiktiga 
ekonomiska och finansiella beslut. Modellen uppdateras årligen (med undantag för 2020) 
med ny information och aktuella uppgifter för att få ett uppdaterat utgångsläge som 
presenteras i den ekonomiska långtidsprognosen. Syftet med långtidsmodellen är inte att 
finna en exakthet utan fånga upp de stora effekterna vid olika alternativa scenarier för att 
utifrån dessa möjliggöra en styrning i den riktning som önskas. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 september 2021, §130 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 1 september 2021 
Bilaga 1 Ekonomisk långtidsprognos 2022-2040 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta förslag.  

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Två centrala uppmaningar i långtidsprognosen är dels att hålla nere kommunens låneskuld 
och dels att få andra aktörer att vara med och investera. Ju högre låneskulden är, desto 
större blir också räntekostnaderna för kommunen. En låg låneskuld är därför viktigt för att 
skolorna och äldreboendena ska kunna betala för sin kärnverksamhet och inte se en allt 
större del av pengarna slukas av räntekostnader. Det må vara så att räntorna idag är låga, 
men de kommer att stiga. Därför är det viktigt att få fler aktörer att finansiera kommande 
behov av välfärdsfastigheter och också driva själva verksamheten. Att samarbeta med 
utomstående aktörer är också bra då det både ökar valfriheten för invånarna och innebär en 
riskspridning, t ex om lokaler inte fylls eller om investeringarna blir dyrare än planerat. 
Alliansens inriktning är en pragmatisk balans i eget ägande och inhyrning av lokaler. Då kan 
vi hålla nere låneskulden så att skattepengarna går till välfärden i stället för att betala räntor 
till bankerna.  
 



 
34 (83) 

 27 september 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Vi noterar att vänsteroppositionen (främst Socialdemokraterna, Nackalistan och 
Vänsterpartiet) sagt nej till försäljningar på över 4 miljarder kronor, men vill ändå ha större 
investeringar. En sådan politik skulle ta en ände med förskräckelse, långtidsprognosen 
pekar på risken för stora skattehöjningar eller urgröpningar i välfärden.” I ovanstående 
protokollsanteckning instämde Hans Peters för Centerpartiet. 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna sätter stort värde på kommunens långtidsprognoser som 
utgångspunkter för resonemang om kommunalfinansiell ekonomi och mycket annat. 
Detaljer får klarna efter hand, så länge det finns en välunderbyggd bild av helheten i olika 
scenarier. 
Politiskt finns det en del reflektioner att göra. Det kommer bedömningsvis att bli finansiellt 
ohållbart att avstå från att genomföra pris- och lönekompensation i den högre delen av 
skalan. Markförsäljning behöver också vara ett sällsynt undantag då kommunal mark är lite 
av ”familjesilver” – bara i fallet med dramatiska fördelar för kommunen, t. ex.  i form av 
många nya arbetsplatser på den försålda marken, kan markförsäljning få komma i fråga. 
Kommunen behöver framöver i stället stärka sin budget genom att med alla lagliga medel 
sänka kommunens kostnader för migration.” 
 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
 ”Den ekonomiska långtidsprognosen ger en övergripande bild kring hur kommunens 
finanser ser ut bortanför de kommande budgeteringsperioderna och kan därför vara 
intressant för hur den långsiktiga ekonomiska planeringen ser ut och vilka risker som finns. 
Självklart ska de exakta utfallen i detta ärende tolkas med försiktighet eftersom det är långa 
tidsspann och många osäkra faktorer som ska tas hänsyn till, en liten förändring som dras 
ut över flera decennier riskerar att få väldigt stor påverkan i framtiden. Men det ger en 
fingervisning om vart vi är på väg. Årets långtidsprognos är av extra stort intresse då ingen 
prognos togs fram i fjol med hänvisning till coronapandemin. Och det finns en hel del 
intressanta trender och faktum att notera särskilt. 
Det finns en stark diskrepans mellan ord och handling kopplat till prognosen. Det framförs 
bland annat att det inte är långsiktigt hållbart att avstå från pris- och lönekompensera över 
tid, samtidigt som Nackas moderatledda majoritet inte har inkluderat någon generell pris- 
och lönekompensation i budgeten på nästan ett decennium. Det påpekas också att 
kommunens ekonomi inte skulle tillåta full kompensation heller. Det är självklart bra att 
skattebetalarnas pengar värnas genom att kommunens verksamheter är effektiva och kräver 
så lite resurser som möjligt, men det får heller inte bli så nitiskt att det går ut över 
verksamheternas kvalité. Det är inte alls otänkbart att ge en större årlig kompensation till 
verksamheterna om man öppnar för att räkna med olika skattenivåer, någon man 
konsekvent vägrar titta på trots att vår kommunalskatt både har höjts och sänkts över tid. 
Den Socialdemokratiskt ledda regeringen räddade under 2020 Nacka Kommuns bokslut 
genom stora tillskott till kommunsektorn. I flera ärenden under året har vi sett hur 
kommunen behöver statliga tillskott även i framtiden för att kommunens ekonomi ska gå 
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ihop med gällande skattesats. Trots det valde man inför 2021 att sänka skatten med 20 öre, 
finansierat just genom dessa statsbidrag. Även 2017 och 2018 använde man de 
“kommunmiljarder” som den Socialdemokratiskt ledda regeringen tillsköt för att sänka 
kommunens skattesats. Om denna oansvariga trend fortsätter så riskerar Nacka att bli 
bidragsberoende av staten eller inte klara av sina åtaganden utan stora skattehöjningar, 
vilket bör försöka undvikas. Nacka måste istället prioritera bland sina utgifter för att öka 
invånarnas tillgång till välfärd, att prioritera dyra kundvalssystem, såsom jobbcoacher, över 
att kompensera för pris-, löne- och volymökningar samtidigt som flera verksamheter redan 
går på knäna är en oansvarig hantering av kommunens ekonomi. 
Något som lyfts upp på flera ställen i ärendet är att stora investeringskostnader ska skjutas 
på framtiden för att minimera kommunens låneskuld och räntekostnader genom att låta 
andra aktörer ta investeringskostnaden. Om Nackas moderatledda majoritet väljer att 
fortsätta på den vägen innebär det en stor framtida risk för ökade kostnader och sämre 
tillgång till välfärd för Nackas invånare. Det finns inga gratisluncher, utan det kommunen 
sparar på minskade räntekostnader (och mer därtill) kommer man istället förlora i högre 
hyres- och driftskostnader när andra aktörer får lägga sina räntekostnader på hyran. Detta 
är en oansvarig lösning där många paralleller går att dra till Nya Karolinska (NKS), där 
denna typ av outsourcing till privata aktörer drivit upp kostnaderna ordentligt. Det finns 
inga privata aktörer som kommer kunna få mer förmånliga lånevillkor än kommunen, 
därför är det mer ekonomiskt fördelaktigt att det är just kommunen som tar dessa initiala 
investeringskostnader – och får lägre driftskostnader på köpet. 
Till detta kan läggas att man på kort sikt vill maximera markförsäljningsintäkter för att 
minimera kommunens låneskuld ytterligare. Att dumpa ut stora mängder mark på 
marknaden skulle dock kunna innebära ännu högre låneskuld längre fram. En skenande 
låneskuld måste såklart undvikas, men markförsäljning bör ske mer strategiskt över tid för 
att maximera såväl kommunens ekonomiska utfall som invånarnas livskvalité. 
Mot denna bakgrund anser vi att kommunens långtidsprognoser kompletteras med 
beräkningar kring kostnaden för att låna upp och driva i egen regi kontra att hyra in sig hos 
externa hyresvärdar som lånar till högre kostnad.” I ovanstående protokollsanteckning 
instämde Tomas Ottosson för Vänsterpartiet. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker det är positivt att vi i år gör en långtidsprognos och uppskattar det 
arbete som ligger bakom detta. Vi skulle dock gärna se vilka dokument som ligger till grund 
för de olika prognoserna eftersom det varit väldigt svårt att få reda på vilka 
välfärdsanläggningar man planerar för och även hur tidsplanerna ser ut. Nackalistan hade 
gärna sett ett scenario där utbyggnaden av kommunen är betydligt mindre än den nu 
föreslagna, vår övertygelse är att mindre exploatering skulle göra att vi till större del skulle 
kunna använda egna medel för att bygga ut välfärdslokaler vilket skulle leda till en mycket 
bättre ekonomi än i de nu föreslagna tänkbara scenarion. Vi vill också påpeka de 
konsekvenser en utebliven pris- och lönekompensation kommer att ha. En nolluppräkning 
skulle ha katastrofala konsekvenser för verksamheterna och är enligt vår mening totalt 
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otänkbar, även vid en pris- och lönekompensation på 1,5% så kommer det kräva en 
effektivisering på runt 30% om 20 år. Det innebär alltså att förskolor och skolor ska klara 
sig på ett 30% mindre belopp än idag detta samtidigt som skolor och förskolor redan idag 
larmar om alltför stora barngrupper och skolor som säger att de inte kan upprätthålla 
kvalitén i verksamheten om inte det skjuts till pengar. Vi är också oroliga att flera enskilt 
drivna skolor och förskolor kommer att välja att lämna kommunen när de inte får en 
ekonomi som går ihop. 
Nackalistan yrkar också på att den finansiella leasing som man har skall redovisas som en 
del av låneskulden och tas med i långtidsprognoserna. Detta är precis vad rådet för 
kommunal redovisning menar är god redovisnings sed. Finansiell leasing uppstår när man 
inte äger lokaler men har väldigt långa hyrestider. Då skall framtida hyra redovisas som en 
långsiktig skuld och likställas med lån av annan sort, detta görs ej i Nacka och det vill vi ska 
ändras. Det är viktigt att vi som förtroendevalda har rätt siffror och förutsättningar för att 
fatta bästa möjliga beslut.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Generellt anser vi att långtidsprognosens olika scenarier inte ger en rättvisande bild över 
olika möjliga alternativ. I och med starkt begränsade förutsättningar i de olika scenarierna, 
så vallas de politiska beslutfattarna in i en redan förutbestämd ekonomisk fålla. Oavsett de 
utmaningar vi står inför så framställs en oförändrad skattesats i långtidsprognosen som en 
nästintill helig relik.  
Prognosen utgår också från kommunens skeva sätt att räkna på egna investeringar, vilket 
skönmålar privata aktörer och att överlåta så mycket som möjligt på marknaden.” 
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§ 299 KFKS 2021/840 

Kommunstyrelsens mål och budget 2022–2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen lämnar ärendet vidare utan eget ställningstagande för att hanteras i den 
fortsatta budgetprocessen. 

Ärende 
Det här ärendet omfattar kommunstyrelsens förslag till mål och budget för perioden 2022–
2024. Förslagen bygger på de ramar som kommunstyrelsen noterade den 07 juni 2021 med 
en utökning av kommunstyrelsens budgetram med totalt -7,7 miljoner kronor. Utöver detta 
vill kommunfullmäktigs presidium förstärka revisionens budget med -0,2 mnkr. 
 
Budget för kommunstyrelsens övergripande ansvar behöver öka för fortsatt satsning på 
stadsutvecklingen, strategisk kommunikation, näringslivsarbete och etablering samt 
gemensamt digitaliseringsarbete. Särskild finansiering behöver utredas för att klara detta. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten den 20 september 2021 
1. Mål och budget 2022–2024 kommunstyrelsen 
2. Mål och budget 2022–2024 bygg och anläggning 
3. Mål och budget 2022–2024 enheten för fastighetsförvaltningen 
4. Mål och budget 2022–2024 stadsutveckling 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att kommunstyrelsen inte tar ställning till stadsledningskontorets 
förslag utan det får hanteras i den vidare budgetprocessen.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande.  
 
Mikael Carlsson (NL) avstod från att delta i beslutet till förmån för eget budgetförslag. 
 
Esa Örmä (SD) avstod från att delta i beslutet till förmån för eget budgetförslag.  
 
Khashayar Farmanbar (S) avstod från att delta i beslutet till förmån för eget budgetförslag. 
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§ 300                                                       KFKS 2021/308, 2020/40, 2020/913 

Genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojekt 
Hasseludden vårdboende, fastighet Hasseludden 1:79, 
Boo 
Utbyggnadspromemoria samt beslut om budget för genomförandet 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen fastställer utbyggnadspromemorian för stadsbyggnadsprojekt 
Hasseludden vårdboende projektnummer 93101137 enligt bilaga 1 till detta ärende och ger 
exploateringsenheten Nacka i uppdrag att fortsätta genomförandet. 
 
2. Kommunstyrelsen beslutar att bevilja budget för stadsbyggnadsprojekt Hasseludden 
vårdboende projektnummer 93101137 med 0 kronor netto. Detta fördelat på 12 miljoner 
kronor i investeringsinkomster och 12 miljoner kronor i investeringsutgifter. 

Ärende 
Detaljplan och exploateringsavtal för Hasseludden vårdboende antogs 2018 och har vunnit 
laga kraft. Magnolia ska bygga ett särskilt boende för äldre bestående av cirka 60 lägenheter. 
Kommunen ska tillsammans med ledningsägare bygga om lokalgatan Hamndalsvägen med 
tillhörande ledningar fram till vårdboendet. Byggnationen av vårdboendet beräknas 
påbörjas kring årsskiftet 2021/2022 och lokalgatan under kvartal fyra 2021. Utbyggnaden 
av vårdboendet beräknas vara klart kring årsskiftet 2023/2024 och lokalgatan under hösten 
2022. 
 
Budget föreslås tilldelas för Hasseludden vårdboende projektnummer 93101137 från 
budgetramen för stadsbyggnadsprojekt för år 2021-2023, vilken beviljades av 
kommunfullmäktige den 16 november 2020, samt beviljas för år 2021 och framåt, med 
totalt 0 miljoner kronor netto. Detta fördelat på 12 miljoner kronor i investeringsinkomster 
och 12 miljoner kronor i investeringsutgifter. Den utökade budgeten inrymmer kostnaden 
för lokalgatan samt ledningsägarnas kostnader. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 september 2021, 
§176 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka och enheten bygg och anläggning daterad 
den 17 augusti 2021 
Bilaga 1 Utbyggnads-PM 
Bilaga 2 Ärendeöversikt 
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Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade att förslaget skulle avslås.  
 
Esa Örmä (SD) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt och Anders Tiger lät anteckna följande till protokollet för 
Kristdemokraterna. 
Detaljplanearbetet påbörjades för 6 år sedan och vann laga kraft i mars förra året. Nu säger 
Nacka ja till att Magnolia bygger ett vård- och omsorgsboende. Stockholms Sjukhem ska 
bedriva verksamheten bestående av 60 naturnära lägenheter, i jättefint läge vid inloppet till 
Stockholm och granne med det naturreservatet som är på väg att bildas.  
Placeringen har kritiserats för att ligga för avsides. Precis som med ordinära bostäder finns 
olika preferenser och uppenbart har de som valt att etablera sig gjort en annan bedömning 
än kritikerna. 
 
Henrik Unosson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är bra att det byggs vårdbostäder för äldre. Vi ser dock hellre att denna typ av boende 
ska finnas nära centrum med service, handel och goda kommunikationer. Även om de 
boende är äldre och har olika vårdbehov behöver det inte betyda att de inte med lite hjälp 
kan ta sig till olika inrättningar och aktiviteter som finns i ett centrum. Ofta har de anhöriga 
och bekanta som enklare skulle kunna besöka dem om boendet låg mer centralt nära goda 
kommunikationer. Det är angeläget att det byggs vård- och omsorgsboende då behovet är 
stort men det får inte i stor omfattning bli i perifera områden långt från centrum.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna respekterar och förstår svårigheterna med byggande av vårdboende 
och annat specialboende; boendeformer som givetvis måste finnas och där kommunen 
måste vara ledande i att få arbetet gjort och slutfört. Många parter har en roll att spela i 
helheten: byggentreprenörer, kommun, välfärdsenheter inom kommunens förvaltning och 
utförare av de aktuella välfärdstjänsterna i e färdigbyggda fastigheterna. 
Inte desto mindre vill Sverigedemokraterna på det skarpaste uppmana kommunen, som 
byggherre, att vårda sig om naturvärdena på platsen och spara de naturvärden som kan 
sparas. Tillika bör kommunen redan nu förvissa sig om att trafikplanerare på Region 
Stockholm är medvetna om det nya transportbehov som vårdboendet skapar, och se till att 
de tar höjd för den problematiken i god tid före färdigställandet. Om också brukarna har 
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ett begränsat behov av transporter, och därför lokaliseringen kan ske lite mer perifert, så 
har personal och besökare behov av fungerande kollektivtrafik till anläggningen.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan yrkade avslag på förslag till exploatering av ett nytt vårdboende när det var 
uppe för beslut år 2018. Fortfarande anser vi att det inte borde byggas på denna värdefulla 
naturmark i närheten av riksintresset för det södra inloppet till Nackas och Stockholms 
norra kust. Kommunen måste ta på sig ansvaret för att ordna en väg till boendet genom 
naturområdet förutom den bostadsanläggning som kommer att stå där. Det är en bra bit till 
närmaste kollektivtrafikhållplats för anställda och besökare vilket inte gör lokaliseringen 
optimal och kan gynna bilåkande. Växtligheten här är mycket fin och skärgårdskaraktär och 
är av stort värde för människor och djurliv och borde bevaras och inte förstöra det gröna 
väst-östliga sambandet.” 
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§ 301 KFKS 2018/28 

 

Hängavtal för exploatering av fastigheten Sicklön 13:142, 
Norra Nacka strand, detaljplan 3 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå bilagt hängavtal med Nacka Exploatering DP 3 AB 
(org.nr 559121-8515) och K1 Nacka strand AB (559272-9114) samt Brf K1 Nacka strand 
(769634-9385) gällande överlåtelse av fastigheten Sicklaön 13:142. 

Ärende 
Fastigheten Sicklaön 13:142 är en av fastigheterna som ingår i detaljplan 3 i Nacka strand 
och ska bebyggas med 60 bostäder i ett flerbostadshus. Fastigheten ska överlåtas till en ny 
fastighetsägare. Nuvarande fastighetsägare är Nacka 1 AB som tillhör bolaget Peasgood 
Nonsuch AB, ett dotterbolag till Klövern AB. Nacka 1 AB är delägare i 
Exploateringsbolaget Nacka Exploatering DP 3 AB som Nacka kommun ingått 
exploateringsavtal med för detaljplan 3 i Nacka strand. 
 
Nacka 1 AB kommer att överlåta fastigheten i sin helhet till Brf K1 Nacka strand via 
bolaget K1 Nacka strand AB. Överlåtelsen till Brf K1 Nacka strand krävs för att kunna 
bilda en bostadsrättsförening, vilken ska äga fastigheten och uppföra byggnaden. Vid 
överlåtelse av fastighet ska ett hängavtal ingås mellan Exploateringsbolaget, kommunen 
och ny fastighetsägare i enlighet med tecknat exploateringsavtalet. Syftet med hängavtalet är 
att säkerställa att ny fastighetsägare tillstyrker att den exploatering som framgår av 
exploateringsavtalet genomförs och tar på sig samtliga förpliktelser som nuvarande 
fastighetsägare har. 
 
Ny bolagsgaranti behöver inte utföras för att säkerställa ekonomiska åtaganden enligt 
exploateringsavtalet med anledning av överlåtelsen av fastigheten Sicklaön 13:142, eftersom 
erhållen bolagsgaranti från Peasgood Nonsuch AB gäller oförändrat för 
Exploateringsbolagets åtaganden. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 september 2021, 
§177 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad daterad den 26 augusti 2021 
Bilaga 1 Hängavtal 
Bilaga 2 Bolagsstruktur Klövern 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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§ 302 KFKS 2021/825 

Inriktningsbeslut för framtida placering av ishallar 

Beslut 
Kommunstyrelsen fattar följande beslut. 
 
Enheten för fastighetsförvaltning och exploateringsenheten Nacka stad i samverkan med 
planenheten får uppdrag att ta fram förslag till placering av två ishallar. Uppdraget ska 
redovisas till kommunstyrelsen i november 2021. 

Ärende 
Ett förslag på detaljplan för Idrottshallar vid Ektorpsvägen som möjliggör anläggning av en 
tennis- och padelhall samt ishallar inklusive parkering har varit på granskning under hösten 
2020. Att bygga två ishallar inom planområdet har visat sig bli mycket kostsamt, med 
anledning av den kuperade terrängen, närhet till befintligt naturreservat och det stora 
parkeringsbehovet. Fortsatt arbete med detaljplanen har därmed föreslagits ske utan att 
planera vidare för ishallarna inom planområdet. Annan placering för ishallarna i kommunen 
behöver därmed utredas vidare. 
Utredning av ny placering för ishallarna föreslås genomföras av enheten för 
fastighetsförvaltning tillsammans med exploateringsenheten Nacka stad i samverkan med 
planenheten. Kostnaden för utredningen ryms inom gällande budget för 
stadsbyggnadsprojektet Järlahöjden. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 september 2021, 
§184 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning och exploateringsenheten Nacka 
stad daterad den 1 september 2021 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att enheten för fastighetsförvaltning och 
exploateringsenheten Nacka stad i samverkan med planenheten får uppdrag att ta fram 
förslag till placering av två ishallar i anslutning till Järlahöjden (Nacka IP). Uppdraget ska 
redovisas till kommunstyrelsen i november 2021.  
I yrkandet instämde Esa Örmä (SD), Mikael Carlsson (NL) och Tomas Ottosson (V).  
 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är viktigt att ge idrottsföreningarna bättre förutsättningar, därför har 
Socialdemokraterna visionen om ett sammanhängande idrottcampus vid Nacka IP. Därför 
vill vi avsätta mer yta till idrotten där. Det skulle göra det möjligt att ha två ishallar och 
större simhall, samt de övriga planerade idrottsanläggningarna på Järlahöjden. När vi blir 
fler Nackabor behöver vi också fler idrottsytor och anläggningar. Dessutom ger det stor 
hållbarhetsvinst att lägga ishallar nära simhall för värmeväxling vilket minskar 
energikonsumtionen för att kyla ner isen respektive värma vattnet. Detta är något som lyfts 
fram i ärendet om Myrsjö idrottsområde, men när det kommer till centrala Nacka verkar 
lysa med sin frånvaro.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna ser positivt på att undersökning och projektering för nya ishallar 
pågår. Det är rätt respons på en kommande befolkningsökning och ökad efterfrågan på 
möjligheter att utöva idrott. 
Idrott måste dock vara så brett tillgänglig som möjligt framför allt för barn och unga. Det 
är en likabehandlingsfråga att barn inte ska behöva ha föräldrar som skjutsar med bil till 
idrottsaktiviteter. Därför är det desto viktigare att ishallar och alla andra större 
idrottsanläggningar lokaliseras i befolkningscentra, samt att redan existerande anläggningar 
som de i Järla får vara kvar där de är.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan instämmer i Socialdemokraternas yrkande om fortsatt lokalisering av ishall till 
den nu befintliga hallen på Järlahöjden. Det är ändå positivt att man vill utreda om denna 
lokalisering tillsammans med övriga förslag är det mest optimala. Behovet av 
idrottsanläggningar i västra centrala Nacka minskar inte med en kraftigt växande befolkning 
där barn och unga är en stor del. Det borde få de flesta att inse att det är dags att tänka om 
och att också i högre grad ta med det i planeringen på ett mer seriöst sätt än vad som hittills 
har gjorts. Planerar man en stad eller ett samhälle för många så kan man inte bara planera 
för att få maximal avkastning på varje kvadratmeter. Det måste till planering för långsiktig 
hållbarhet vad gäller trivsel där idrottsanläggningar i centrala lägen är en omistlig del.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet är inte nöjda med förslagen till placering av ishallarna som föreslås i 
inriktningsbeslutet. De ligger alla i lägen långt från centrala och västra Sicklaön, det 
resulterar i längre transporter och att alla idag boende på Sicklaön och kommande kommer 
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få minskat utrymme för idrott. Det är en normalförväntan på stadsbyggnad att det finns 
tillräckliga ytor och planering för att både idrott och kultur finns tillgängligt i närområdet. 
Det finns nu och behöver finnas även i det nya Nacka.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet tycker det är bra att planerna på att placera ishallarna vid Ektorpsvägen 
skrotades. Utöver att detta var en allmänt dåligt vald placering anser vi att ishallar ska 
placeras där det går att uppnå synergieffekter för att hålla bygg- och driftskostnaderna så 
låga som möjligt. Detta förutsätter att det finns andra anläggningar i direkt anslutning till 
ishallarna som på ett effektivt sätt kan utnyttja ishallarnas överskottsvärme. Med lägre bygg 
& driftskostnader för idrottsanläggningar blir det mer pengar över till själva idrotten. 
Knivsta kommun har nyligen byggt Sveriges första ishall med passivhusteknik. Utöver att 
energisnåla anläggningar är bra för klimat & miljö är de också ekonomiskt lönsamma. 
I Nacka ska vi bygga många nya idrottsanläggningar de kommande åren och har då 
möjlighet att använda oss av den absolut senaste energisnåla tekniken och utnyttja 
synergieffekter mellan olika typer av anläggningar. Det kräver dock att vi tänker till extra 
noga vid placeringen av dessa Vi kan då både göra en insatts för klimat & miljö samtidigt 
som vi frigör mer pengar till idrott.” 
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§ 303 KFKS 2021/794 

Åtgärder inför upplåtelse av tomträtt för gruppbostäder 
enligt LSS på del av fastigheten Neglinge 2:1 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ge enheten för fastighetsförvaltning i uppdrag att utreda och 
ansöka om avstyckning av del av fastigheten Neglinge 2:1 och därefter ta fram och 
återkomma med underlag för tomträttsupplåtelse för byggande av LSS-boende till 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige. 

Ärende 
Inom ett befintligt bostadsområde i Neglinge, invid Neglingevägen, äger kommunen en 
obebyggd markyta om cirka 1 300 kvadratmeter, del av fastigheten Neglinge 2:1. Markytan 
består idag av naturmark samt en gång- och cykelväg. Utifrån den stadsplan som gäller för 
området bedöms det möjligt att avstycka den obebyggda markytan till en fastighet. 
Bedömningen är att kommunen saknar eget behov av ytan och att ytan vore lämplig för 
gruppbostäder enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS). Ytan 
föreslås avstyckas för att sedan upplåtas med tomträtt till Sehlhall fastigheter AB. 
Tomrättsavgäld bedöms till cirka 280 000 kr/år. Kommunen får bekosta 
förrättningskostnader för avstyckning av fastigheten. Sehlhall fastigheter AB bekostar flytt 
av gång- och cykelväg. 
I andra hand om fastigheten inte kan upplåtas med tomträtt, föreslås fastigheten säljas. 
Marknadsvärdet för en bostadsfastighet vid en försäljning på den öppna marknaden 
bedöms till cirka 6 miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 september 2021, 
§185 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 27 augusti 2021 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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§ 304 KFKS 2021/375 

Revisionsskrivelse och revisionsrapport 2021-03-10 – 
Granskning av samverkan vid utskrivning från sluten 
hälso- och sjukvård 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över granskning av samverkan vid utskrivning 
från sluten hälso- och sjukvård enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 20 augusti 
2021. 

Ärende 
De förtroendevalda revisorerna har tillsammans med regionen och sju andra kommuner 
låtit EY granska samverkan vid utskrivningsprocessen från sluten hälso- och sjukvård. 
Kommunstyrelsen rekommenderas att verka för att den regionala överenskommelsen om 
samverkan utvärderas och att effektmålen följs upp. Det föreslås i yttrandet att 
kommunstyrelsen följer rekommendationen och att den i överenskommelsen beslutade 
uppföljningen initieras snarast. Vidare föreslås att kundernas upplevelse tas i beaktan vid en 
gemensam uppföljning. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 september 2021, §135 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och äldreenheten, daterad den 20 augusti 2021 
Bilaga 1 Förslag till yttrande över revisionsskrivelse Granskning av samverkan vid 
utskrivning från sluten hälso- och sjukvård 
Bilaga 2 Revisionsskrivelse 2021-03-10 - Granskning av samverkan vid utskrivning från 
sluten hälso- och sjukvård. 
Bilaga 3 Granskningsrapport - Granskning av samverkan vid utskrivning från sluten hälso- 
och sjukvård 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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§ 305 KFKS 2021/743 

Remiss – Snabbare lagföring, ett snabbförfarande i 
brottmål (SOU 2021:46) 
Yttrande över betänkande till Justitiedepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag på yttrande över betänkandet i enlighet med bilaga 2 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 1 september 2021. 

Ärende 
Snabbförfarande i brottmål och snabbare lagföring bygger på tre delar; arbetssätt, regelverk 
och samverkan. Försöksverksamhet har genomförts i tre polisområden i Stockholm sedan 
2018. Arbetssättet innebär att polisen i samband med ett brott genomför långtgående 
utredningsåtgärder till exempel förhör med den misstänkte och andra personer. 
Polispersonal får stöd per telefon av en jourhavande förundersökningsledare. Med 
snabbförfarandet bedöms det gå snabbare att utreda och lagföra enklare brott som 
trafikbrott, tillgreppsbrott och narkotikabrott. Samverkan har skett på lokal och nationell 
nivå mellan polis, åklagare och domstol samt andra relevanta myndigheter. Utredaren 
föreslår även andra åtgärder för en snabbare lagföring av brott. Utredningen föreslår att ett 
permanent snabbförfarande ska införas i hela landet 2023. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 september 2021, §136 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslistaben, daterad den 1 
september 2021 
Bilaga 1 Utdrag ur SOU 2021:46; Sammanfattningen 
Bilaga 2 Förslag på yttrande 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade om följande ändring:  
Ändringsyrkande i remissvaret andra stycket sista meningen från-” Att unga som begår 
brott lagförs snabbare är inte bara till gagn för den som begått brottet, men har även ett 
signalvärde för den svans av unga som finns kring unga kriminella.”  
Till- Att unga som begår brott lagförs snabbare är inte bara till gagn för den som begår 
brottet, men har även ett signalvärde för vänner och bekanta som finns runt den personen 
begått brottet. 
I yrkandet instämde Sidney Holm (MP), Mikael Carlsson (NL) och Khashayar Farmanbar 
(S).  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  
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I yrkandet instämde Esa Örmä (SD).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag.  

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Lagförslaget lyfter upp flera viktiga frågor för att öka trygghetsarbetet. Vid sidan av 
polisen som senaste åren har fått historiskt stora tillskott för att öka sin verksamhet, är 
arbetet med lagstiftningen en viktig fråga för staten. 
Det är väl värt att påpeka att statens arbete med att stoppa brottslighet måste få backas upp 
av kommunernas långsiktiga förebyggande arbete för att stoppa tillflödet av fler som lockas 
till brottets bana. Under de senaste decennierna har Nacka kommun tyvärr avvecklat 
fältassistenter, minskade resurser till ungdomsverksamheten per capita, genomfört 
besparingar och nedskärningar inom socialtjänsten, och det långsiktiga trygghetsarbetet har 
utvecklats i långsammare takt än invånartalet utvecklats. Det är en trend som behöver 
vändas inte bara i Nacka, utan i de flesta av kommuner som har till uppgift att stopp 
nyrekryteringen till kriminella gäng.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna stöder helt yttrandet som kommer till uttryck i bilaga 2. Alla 
möjligheter till kollaboration mellan sociala och rättsvårdande myndigheter är i princip bra, 
även på sidan av behovet av ett snabbare och effektivare fungerande rättsväsende.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet yrkade på en ändring i remissvaret som uteslöt orden ”svans av unga som 
finns runt unga kriminella”. Remissvaret gäller snabbförfarande i brottmål av enklare brott 
och de brotten görs av många olika människor i olika åldrar och tonen i svaret är enligt mig 
inte korrekt. Det olyckliga ordvalet andas ett synsätt av att kriminalitet är ett aktivt och 
positivt val för den unge som begår brott. Vänsterpartiets syn är att det är samhällets 
nederlag när unga hamnar i brottslighet. Att begå brott tror jag aldrig är ett val någon vill 
göra utan är en effekt av utanförskap och bristande tilltro till sina framtidsutsikter. Att 
kunna ta del av det gemensamma samhällskontrakt och vara inkluderad är viktigt, och det 
är avgörande för att de som blir dömda för brott inte ytterligare stigmatiseras till att komma 
längre ut från det gemensamma samhällslivet.   
Ändringsyrkande i andra stycket sista meningen till- Att unga som begår brott lagförs 
snabbare är inte bara till gagn för den som begår brottet, men har även ett signalvärde för 
vänner och bekanta som finns runt den personen som begått brottet.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
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”Nackalistan är i grunden positiva till detta och kan se stora fördelar med att snabba upp 
lagföringen för en del brott. Vi vill dock påpeka en del saker som är viktiga i 
sammanhanget. För att överhuvudtaget kunna lagföra någon så måste det finnas polis som 
kan agera på plats, vi tycker därför att högsta prioritet för polismyndigheten borde vara att 
öka antalet poliser i kommunen för att dels kunna upptäcka brott men även kunna arbeta 
förebyggande mot brott. Det är också viktigt att allmänheten i Nacka känner ett förtroende 
när något händer och man ringer till polisen att någon kommer. Vi tycker också att det är 
viktigt att Socialtjänsten och polisen lyckas få till ett bättre samarbete. 
I förslaget föreslås också att nya brottstyper som våld och hot mot tjänsteman ska 
inkluderas i snabbförfarandet från 2023. Samtidigt så skriver man i texten ”Arbetssättet 
innebär att det går snabbt att utreda och lagföra enklare brott”. Nackalistan vill vara tydlig 
med att vi aldrig kommer att kategorisera våld eller hot mot tjänstemän som enklare brott! 
Som arbetsgivare för flera tjänstemän som utsatts för hot och våld under de senaste åren så 
är det orimligt att detta ska vara polismyndighetens syn, dessa brott är något som inte bara 
förändrat livet för anställda utan som också är ett hot emot vår demokrati och vi tycker 
verkligen att detta inte skall klassificeras som enklare brott.” 
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§ 306 KFKS 2021/759 

Remiss – Förslag till Stockholms läns skogsstrategi 
Yttrande till Länsstyrelsen Stockholm 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar anta yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 16 
september 2021 och överlämnar det till Länsstyrelsen Stockholm. 

Ärende 
Nacka kommun har fått tillfälle att yttra sig över Stockholms läns skogsstrategi. 
Skogsstrategin är ett stödjande dokument med insatsområden och mål för de aktörer som 
vill verka för det övergripande målet om en livskraftig skogsnäring, ett aktivt mångbruk 
med hållbarhet och tillväxt i fokus och skogar som är tillgängliga för alla. Ett förslag till 
yttrande har tagits fram. Bedömningen är att skogsstrategin med dess mål är en 
övergripande strategi som Nacka i stora drag redan idag arbetar utifrån. Förslag till beslut 
bedöms därför inte innebära några ekonomiska konsekvenser för kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslistaben den 16 september 
2021 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 september 2021, 137 
1. Förslag till yttrande 
2. Remiss 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslistaben – och finner att kommunstyrelsen har 
beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet skulle vilja se en mer specificerad skogsstrategi utifrån olika typer av skog. 
Vi skulle vilja se vilken mix av kulturskog, naturskog och urskog vi önskar. Vi vill att länet 
ska öka andelen och ytan naturskog och att vi bestämmer oss för att all urskog i länet som 
idag finns sparas. Vi skulle vilja se mer uttalade mål och metoder för att minska 
kulturskogarnas monokultur.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Strategin är bra på många sätt och tar upp viktiga aspekter men det saknas också 
perspektiv på väsentliga områden. Det gäller att den samlade stora bostadsbebyggelsen som 
pågår i Stockholmsregionen också medför stora avverkningar av små och större 
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skogsområden. Det innebär också stora arealer hårdgjorda ytor och konsekvenser av detta 
för dagvattenhanteringen och den biologiska mångfalden. Just kring och även i 
storstadsområden är den biologiska mångfalden extra viktig vad gäller skogen och är och 
borde vara en motvikt mot den utbredda monokulturen i glesare bygders odlingar. 
Nackalistan anser att det är märkligt att vi bara bygger på utan att också problematisera vad 
det innebär för den biologiska mångfalden och för skogens hållbarhetsperspektiv.” 
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§ 307 KFKS 2021/720 

Remiss – En tioårig grundskola (SOU 2021:33)  
Yttrande till Utbildningsdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag på yttrande enligt bilaga 4 till tjänsteskrivelsen daterad den 
24 september 2021. 

Ärende 
Avsikten med utredningens förslag är att stärka förutsättningarna för att alla elever ska få 
en utbildning av hög och likvärdig kvalitet och att grunden till detta ska läggas under de 
tidiga skolåren. Det övergripande syftet med förslagen är att stärka kunskapsresultaten. 
Utredningen menar att reformen innebär en ambitionshöjning för det svenska 
skolväsendet. Utredningen anser att det är viktigt att i nya årskurs 1 bibehålla intentionerna 
med förskoleklassen vilka är att undervisningen ska kännetecknas av en kombination av 
förskolans och grundskolans arbetssätt och pedagogik.  
 
Nacka kommun är inte remissinstans men har valt att inkomma med synpunkter på 
förslagen i utredningen. Ärendet har beretts av kommunstyrelsens verksamhetsutskott 
respektive utbildningsnämnden som lämnat synpunkter på förslagen i betänkandet utifrån 
sina respektive ansvarsområden. Kommunstyrelsen beslutar om ett yttrande där 
kommunens samlade synpunkter lämnas.  
 
I förslag till yttrande ställer sig Nacka kommun till utredningens förslag som helhet - att 
förskoleklassen upphör och grundskolan blir tioårig. Förslaget förväntas leda till 
enhetlighet, tydlighet och en sammanhållen grund- respektive grundsärskola. Kommunen 
ställer sig kritisk till att de förskollärare och lärare som undervisar i nya lågstadiet, i och med 
förslagen kring behörighet, kommer ha olika och varierande kompetenser under en lång tid. 
Det lyfts även fram att det finns en stor risk att förslagen medför en ojämn kvalitet på 
undervisningen i lågstadiet och att reformens syfte – att stärka kunskapsresultaten – 
därmed inte uppnås. Vidare framhålls vikten av att reformen genomförs på ett sätt som är 
förenligt med en effektiv styrning, bland annat genom att staten avstår från att införa 
detaljregleringar och genom att underlätta tidig uppföljning och utvärdering av elevernas 
måluppfyllelse. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslistaben den 24 september 
2021 
1. Utdrag ur SOU 2021:33 – Sammanfattning  
2. Protokollsutdrag inklusive beslutsunderlag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott 
den 14 september 2021 
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3. Protokollsutdrag med inklusive beslutsunderlag från utbildningsnämnden den 23 
september 2021  
4. Förslag på yttrande över SOU 2021:33 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förslaget från stadsledningskontoret och juridik- och 
kanslistaben.  
 
Andreas Andersson (S) yrkade att kommunstyrelsen antar förslag på yttrande enligt bilaga 4 
till tjänsteskrivelsen daterad den 24 september 2021 med följande ändringar:  
• Avsnittet “Undervisning i ämnen och ämnesområden” ändras till: “Förslaget i 5.2.2 
tillstyrks i sin helhet av Nacka kommun.”  
• Avsnittet “Ändringar i läroplaner” ändras till: “Förslaget i 5.2.4 tillstyrks i sin helhet av 
Nacka kommun.”  
• Avsnittet “Övriga synpunkter” stryks 
I yrkandet instämde Mikael Carlsson (NL) och Tomas Ottosson (V).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslistaben.  

Reservationer 
Andreas Andersson reserverade sig för Socialdemokraterna och angav följande. 
”Detta är en efterlängtad och önskvärd reform för att tackla några av de utmaningar som 
svensk skola står inför. Det är av stor vikt att antalet strukturerade undervisningstimmar 
ökar och att uppföljning kan tidigareläggas. Samtidigt som barnen får en mjuk övergång 
från förskolan in i grundskolan. 
I stora delar anser vi att det föreslagna yttrandet är välavvägt och landar rätt både i sin kritik 
och sitt medhåll. Det finns dock två delar där det föreslagna yttrandet missar målet lite. 
Man menar att det bör vara helt upp till professionen att lägga upp arbetet med arbetssätt, 
uttrycksformer och undervisningsform utifrån ens egna preferenser och kompetens. 
Självklart ska professionen ha stor möjlighet till påverkan på hur undervisningen bedrivs, 
inte minst för de allra minsta barnen som själva har svårt att ha uppfattningar kring 
inlärningsmetoder. I och med att detta är en stor omorganisering av skolan mot tidigare 
finns det dock goda poänger i att sätta upp tydligare ramar att förhålla sig till. För att nya 
årskurs 1 ska fungera just som den brygga mellan för- och grundskola som det är tänkt så 
måste olika typer av undervisningsformer tas med. Risken med att lämna över detta till 
varje rektor, eller den enskilda läraren, riskerar leda till att den nya årskursen skulle fungera 
väldigt olika mellan skolor och klasser. Därför måste någon form av styrning finnas.” 
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Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet. 
”Vi i Mp Nacka anser att skolan idag har stora problem som behöver adresseras och inte 
löses med en tioårig grundskola, dessutom går ju redan nio av tio barn i förskoleklass. 
Dagens skola är väldig segregerad och barngrupperna är för stora. Att då göra en 
”storsatsning” på en tioårig grundskola istället för att ta i tu med de egentliga problemen 
känns lite som att bara sminka upp liket.” 
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§ 308 KFKS 2021/628 

Remiss – Kollektivtrafikplan 2050 
Yttrande till Region Stockholm 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar enheten för strategisk stadsutvecklings förslag till remissyttrande 
enligt bilaga 3 till tjänsteskrivelsen daterad 2021-08-23 (reviderad 2021-09-23). 

Ärende 
Kollektivtrafikplan 2050 är Region Stockholms långsiktiga plan för kollektivtrafikens 
utveckling till 2030 och 2050. Planen redovisar hur kollektivtrafiksystemet behöver 
utvecklas för att nå målen i den regionala utvecklingsplanen för Stockholms län (RUFS 
2050) och det regionala trafikförsörjningsprogrammet (antaget oktober 2017). Region 
Stockholms trafikförvaltning har sänt kollektivtrafikplanen på remiss till Nacka kommun, 
vilken ska besvaras senast 30 september 2021. 
 
Kollektivtrafikplanen ska ge berörda planeringsaktörer en gemensam bild av 
kollektivtrafiksystemets långsiktiga behov på en övergripande systemnivå. Planen kan på så 
sätt fungera som underlag till regionens åtgärdsvals- och investeringsprocess eller den 
kommunala planläggningsprocessen och i förhandlingar. De åtgärdsförslag som presenteras 
i kollektivtrafikplanen ger en indikation på vilken trafiklösning som svarar mot ett visst 
behov. Vilka åtgärder som slutligen genomförs behöver prövas genom fördjupade analyser 
i samverkan mellan berörda intressenter. De behov som redovisas i planen utgår från 
utvecklingen i RUFS 2050 avseende bland annat befolknings- och bebyggelseutveckling. 
 
Kommunen ser fram emot en kontinuerlig och proaktiv dialog med trafikförvaltningen 
rörande kollektivtrafikens utveckling. Det är angeläget att regionen tillhandahåller en 
attraktiv, trygg och kapacitetsstark busstrafik både innan och efter tunnelbanans trafikstart. 
Det gäller alltifrån en förutsägbar trafikering och resenärstrygghet under hela resan till 
smidiga och få byten samt lättillgänglig resenärsinformation vid störningar med mera. 
Kollektivtrafikplan 2050 är ett ambitiöst och omfattande dokument som dock är 
svåröverblickbart. Planen skulle tjäna på att förtydligas och komprimeras för att bli ett mer 
strategiskt och användbart dokument. Nacka kommun vill förmedla både övergripande och 
detaljerade synpunkter rörande bland annat sjötrafiken, föreslagna bussåtgärder och 
Saltsjöbanan. 
 
Ärendet behandlades av kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 september 2021 
och motsvarande ärende behandlades av natur- och trafiknämnden den 21 september 2021, 
med likalydande förslag till remissyttrande. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 2021-08-23 
REV 2021-09-23 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 september 2021, 
§186 
1. Kollektivtrafikplan 2050 Remissmissiv, Region Stockholm - Trafikförvaltningen 
2. Kollektivtrafikplan 2050 Remisshandling, Region Stockholm - Trafikförvaltningen 
3. Förslag till remissyttrande, Enheten för strategisk stadsutveckling 
4. Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden 2021-09-21, § 138 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att yttrande kompletteras med: 
 
Förlängning av tunnelbanan från Nacka C till Orminge C borde finnas med som en 
tänkbar åtgärd. Nacka kommun är förvånad att rapporten inte tar upp detta som ett 
åtgärdsförslag. Det skulle göra kollektivtrafiken mer attraktiv, dels genom att många 
resande till/från kommunens Boo-del slipper ett byte, dels genom att det frigör kapacitet i 
bussterminalen vid Nacka C, vilket möjliggör fler bussar från t.ex. Värmdö.  
Ett annat alternativ som borde ha varit med bland rapportens förslag är en förlängning av 
tunnelbanan från Skarpnäck via Älta C till Bollmora/Tyresö C. Detta alternativ borde 
utredas lika ingående som åtgärdsförslaget 80 avseende en förlängning av tunnelbanan till 
Sköndal, så att dessa alternativ kan jämföras ordentligt.  
I rapporten konstateras att antalet på- och avstigande vid T-Centralen kommer att öka 
kraftigt med risk att stationens praktiska kapacitet inte kommer att räcka till. Även om de 
flesta som åker från Nacka mot Stockholms innerstad ska norr om Mälaren, finns det en 
stor andel resande som ska till Södermalm eller vidare söderut/sydväst med tunnelbanan. 
Som rapporten konstaterar kommer Saltsjöbanan i och med tunnelbaneutbyggnaden till 
Nacka få en ny roll att förbinda centrala Nacka med Södermalm. I detta perspektiv borde 
därför Saltsjöbanan införa 10-minuterstrafik mellan Slussen och Saltsjö-Järla under (delar 
av) de perioder som den har 20-minuterstrafik mot Saltsjöbaden/Solsidan. Regionen bör 
också utreda om det är möjligt att ha 6-minuterstrafik mellan Slussen och Saltsjö-Järla 
under de perioder som Saltsjöbanan får 12-minuterstrafik mot Saltsjöbaden/Solsidan. 
Anropsstyrd trafik tas upp som en viktig del för landsbygden. Men den variant som 
benämns ”anropsstyrd linjelagd kollektivtrafik” kan bli viktig även för glesare bebyggelse 
inom Nacka kommun. Ett exempel är Älgö, där nuvarande busslinje 458 inte går tillräckligt 
ofta och mycket begränsat under kvällar-nätter och helger. Det behövs anropsstyrd trafik, 
alternativt mycket tätare och flera avgångar i tidtabellen, för att få en nämnvärd minskning 
av biltrafiken. 
I yrkandet instämde Mikael Carlsson (NL).  
 
Hans Peters (C) yrkade bifall till förslaget från enheten för strategisk stadsutveckling.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar först att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med förslaget 
från enheten för strategisk stadsutveckling. 
 
Därefter ställde ordföranden bifall till Khashayar Farmanbars tilläggsyrkande mot avslag 
och fann att kommunstyrelsen har avslagit tilläggsyrkandet.  

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Fortsatta markreservationer för en eventuell framtida östlig motorvägsförbindelse ligger 
som en våt filt över planeringen av centrala Nacka, det både förhindrar och fördyrar 
byggandet av nya bostäder och annat. Tyvärr vill en stor majoritet av de politiska partierna i 
Nacka ha den nya motorvägen. Det ger väldigt dubbla signaler till väljarna när både 
Socialdemokraterna, Nackalistan och Centerpartiet som säger sig vilja rädda klimat & miljö, 
samtidigt vill satsa på ett motorvägsprojekt som omöjliggör just detta. 
Miljöpartiet vill skrota otidsenliga miljöförstörande motorvägssatsningar och istället satsa 
på en förlängning av tunnelbanans blå linje till Orminge, och den gröna linjen till Älta. När 
fler får möjlighet att välja bort bilen, blir det mer utrymme på vägarna för de som absolut 
måste använda egen bil.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Remissyttrandets förhoppning om ostligförbindelse borde strykas ur yttrandet. Även om 
det möjliggör för busstrafik till exempelvis Mörby centrum, är det bilresorna som kommer 
öka mest om ostligförbindelse byggs. Det är kända fakta att mera motorvägar ger ökad 
biltrafik. Vi saknar även att varken remissvaret eller förslaget till kollektivtrafikplan 
beskriver mer om hur klimatet påverkas av de olika framtidsblickarna. Det borde ingå i 
kollektivtrafikplanen en tydlig riktning i hur regionen aktivare kan göra 
kollektivtrafikresorna attraktivare och bilresorna långsammare och dyrare. Det saknas idag 
allt för ofta varken tidsmässiga eller ekonomiska skäl till att välja kollektivtrafikresor. Det 
menar vi borde finnas en bättre analys av hur förhållandena borde förändras för att valet 
kollektivtrafik oftast överträffar bilresor. Vi efterlyser även att kollektivtrafikplanen 
problematiserar kring utsläppen av koldioxid från den egna trafiken och hur fler fordon på 
framförallt busslinjer kan bli eldrivna. Sveriges hållbarhetsmål både vad gäller både Agenda 
2030 och övriga mål för ett koldioxidneutralt samhälle senast 2045 borde belysas bättre i 
kollektivtrafikplanen.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Det som är intressant för trafiken är dels tiden det tar från hemmets dörr till 
arbetsplatsens dörr, tidsaspekten. Dels bekvämligheten och tillgängligheten. Dessa faktorer 
avgör om en person nu och i framtiden väljer kollektivtrafiken som ett alternativ och väljer 
bort bilen. Ny teknik och vanor som ökat cykelåkande mm är välkommet men för perifera 
delar av Nacka har det nog allt mindre inflytande på vilket transportslag man väljer. 



 
59 (83) 

 27 september 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Nackalistan har motionerat om trafikering av småbussar i de stora glesbygdsområdena i 
Nacka, på liknande sätt som det finns i de flesta länder i världen. Vi har också motionerat 
om ökad turtäthet till speciellt Älgö som är underförsörjda med kommunikationer. Annat 
viktigt är att det finns kollektivtrafik på plats när nya större områden i Nacka byggs, t ex 
Tollare och Telegraf där det fortfarande saknas.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna ställer sig bakom kommunstyrelsens förslag till remissvar. Speciell 
vikt bör fästas vid den integrering i kollektivtrafiknätet som måste följa på en kommande 
Östlig förbindelse. 
Tillika vill Sverigedemokraterna påpeka att indragningen av hållplats Skogalundsklippan på 
buss 442:s linje har ställt ett stort antal trafikanter i det anslutande bostadsområdet mer eller 
mindre utan den kollektivtrafik som förväntas i tätort, framför allt vintertid.” 
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§ 309 KFKS 2021/605 

Remiss – Sjötrafikutredning del 1, remissversion 2 
Yttrande till Region Stockholm 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar anta Förslag till yttrande på Remiss - Sjötrafikutredning del 1 
remissversion 2, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad 2021-06-22 (reviderad 2021-09-
20).  

Ärende 
Region Stockholms trafikförvaltning har sänt ut sjötrafikutredning del 1 på en andra 
remissomgång. Efter sammanställning av den första versionen, som remitterades våren-
sommaren 2020, har sjötrafikutredningen reviderats utifrån inkomna synpunkter och 
fortsatta analyser. Trafikförvaltningen förordar i remissversion 2 ett nytt alternativ som är 
en sammanvägning av alternativen presenterade i den tidigare remissversionen. Remissen 
ska besvaras senast 2021-09-30. 
 
Nacka kommun ställer sig generellt positiv till det sammanvägda förslaget i remissversion 2. 
Kommunen ser stora fördelar med att binda ihop pendelbåtstrafiken med övrig sjötrafik 
och med den landburna kollektivtrafiken. Det ses också som positivt att sjötrafiken ska 
bidra till att avlasta och förbättra framkomligheten på vägnätet genom införande av 
permanent sjötrafik. 
 
Kommunen anser att pendelbåtstrafikens kapacitet och turtäthet måste utvecklas i takt med 
ökad efterfrågan. Nacka kommun vill framföra att det finns områden som med fördel bör 
erbjudas pendelbåtstrafik och emotser därför samverkan med regionen avseende befintliga 
och nya pendelbåtslinjer. Kommunen vill även betona potentialen för ett hållbart resande 
med cykel och båt, som utredningen också lyfter. Nya reserelationer bör uppmärksammas 
tydligare likväl potentialen med pendelbåtstrafiken i sig själv och inte som ett alternativ eller 
i konkurrens till andra typer av kollektivtrafik. 
 
Ärendet behandlades av natur- och trafiknämnden den 31 augusti och av 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 september 2021. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 september 2021, 
§187 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten och enheten för strategisk utveckling den 22 juni 2021 
(reviderad 2021-09-20) 
1. Förslag till yttrande på Remiss – Sjötrafikutredning del 1 remissversion 2, 2021-06-22. 



 
61 (83) 

 27 september 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

2. Sjötrafikutredning del 1, remissversion 2, Trafikförvaltningen Region Stockholm, 2021-
04-28. 
3. Samrådsredogörelse remiss Sjötrafikutredning del 1 remissversion 2, Trafikförvaltningen 
Region Stockholm, 2020-12-01. 
4. Utkast till replipunkter och bytespunkter, Trafikförvaltningen Region Stockholm, 2021-
04-28. 
5. Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 31 augusti 2021, § 118 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till förslaget från trafikenheten och enheten för strategisk 
stadsutveckling.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – förslaget från 
trafikenheten och enheten för strategisk stadsutveckling – och finner att kommunstyrelsen 
har beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Det vore önskvärt med samma taxa för färd i kollektivtrafik på sjö/hav som på land.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet har länge drivit frågan om att regionens kollektivtrafik borde ha ett 
gemensamt taxesystem, och då SL:s system. Tidtabeller och gränssnitt gentemot 
resenärerna skulle också integreras. Det skulle underlätta för resenärerna och tillgängliggöra 
skärgården för fler som idag inte har råd eller kunskapen om hur resande i 
skärgårdstrafiken fungerar. Utredningen lyfter upp att perspektivet ”hela resan” för 
resenären är en bärande del av förslaget, och att tidtabellerna för pendellinjer och 
skärgårdstrafiken måste integreras för att undvika ineffektivitet. Det tillsammans med att 
skärgårdstrafiken från Strömkajen under lågsäsong föreslås reduceras och därmed ökar 
behovet av kompletterande bussresor visar på behovet av en total integrering av 
kollektivtrafiken i regionen avseende taxa, tidtabeller och gränssnitt. Kollektivtrafikens 
tillgänglighet och konkurrenskraft skulle öka och därmed bidra till uppfyllelse av målet om 
ökat kollektivt resande i trafikförsörjningsplanen. Vi delar således utredningens 
rekommendation och förslag att fortsätta utreda biljettsortiment, taxor samt 
försäljningskanaler och gränssnitt mot resenärer.” 
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§ 310 KFKS 2021/639 

Remiss – Riktlinjer för trafikbryggor 
Yttrande till Region Stockholm 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till remissyttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad 
2021-07-29, reviderad 2021-09-23.  

Ärende 
Region Stockholms trafikförvaltning har upprättat riktlinjer för trafikbryggor som ersätter 
tidigare riktlinje. Riktlinjerna innehåller beskrivningar av, och anger krav för, 
infrastrukturen i syfte att kunna bedriva en attraktivt, robust och säker sjötrafik. 
Riktlinjerna är i första hand för anläggande av nya bryggor och vid ombyggnation av 
befintliga bryggor. 
 
Kommunen välkomnar riktlinjerna men önskar vissa förtydliganden och föreslår ett antal 
klarlägganden. Det är viktigt att samtliga delar i sjötrafiken tas i beaktning, så även 
trafikbryggorna. Region Stockholm belyser i riktlinjerna vikten av samverkan mellan 
aktörer, kommunen instämmer i detta. I bilaga 1, Förslag till yttrande på remiss – Riktlinjer 
för trafikbryggor, daterad 2021-07-29, beskrivs mer detaljerat Nacka kommuns synpunkter 
på riktlinjerna. 
 
Nacka kommun saknar att det inte finns några beräkningar eller uppskattningar vilka ökade 
kostnader som de nya kraven leda till vid nybyggnad och ombyggnad av bryggor. De nya 
riktlinjerna antas ha en minimal inverkan på en total renoverings- eller 
nybyggnadskostnader. Dock går inte att utesluta eventuella kostnadsökningar för Nacka på 
längre sikt, i takt med att med sjötrafiken förbättras, ytterligare vattennära 
bebyggelseutveckling sker i kommunen. Förslaget bidrar positivt till barn- och ungdomar 
som resenärsgrupp. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten samt enheten för offentlig utemiljö daterad den 29 juli 
2021, reviderad 2021-09-23 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 september 2021, 
§188 
Bilaga 1 Förslag till yttrande på Remiss – Remiss riktlinje för trafikbryggor, 2021-07-29 
Bilaga 2 Missiv riktlinje trafikbryggor, Trafikförvaltningen Region Stockholm, 2021-05-26 
Bilaga 3 Riktlinjer för trafikbryggor, Trafikförvaltningen Region Stockholm, 2021-04-28 
Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 21 september §137 
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Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till förslaget från trafikenheten samt enheten för offentlig 
utemiljö. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – förslaget från 
trafikenheten samt enheten för offentlig utemiljö – och finner att kommunstyrelsen har 
beslutat i enlighet med detta förslag.  

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet vill att kommunen är med i de olika diskussioner som nu förs om nya 
båtlinjer, både med privata initiativ och regionen. Förutom en aktiv dialog med regionen 
för att hitta gemensam finansiering kan kommunen också undersöka möjliga bryggor och 
se över detaljplaner. På så vis kan vi bli extra intressanta för nya försökslinjer med 
båtpendling. Med nya bostadsområden finns möjlighet att skapa nya förbindelser. Här kan 
kommunen bidra genom att rusta upp några av Nackas gamla ångbåtsbryggor. Fler båtlinjer 
kräver ju också fler bryggor och att en infrastruktur finns på plats samtidigt som bryggorna 
är kulturhistoriskt intressanta och ger Nackabor närkontakt med vattnet. Vi vill att 
kommunen inventerar Nackas gamla ångbåtsbryggor och utreda vilka som är lämpliga att 
rusta upp. Här kommer de nya gemensamma riktlinjerna för anläggande bryggor och vid 
ombyggnation av befintliga bryggor väl tillhands.” 
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§ 311 KFKS 2021/776 

Remiss – Förslag på ny föreskrift om 
träskyddsbehandling med kemikalier 
Yttrande till Naturvårdsverket 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen. 

Ärende 
Naturvårdsverket föreslår att ersätta föreskrifter (NFS 2001:6) om träskyddsbehandling 
genom tryck- eller vakuumimpregnering samt föreskrifter (NFS 2001:7) om 
träskyddsbehandling genom doppning mot mögel- och blånadsangrepp med en ny 
föreskrift. Den nya föreskriften föreslås omfatta både anmälningspliktiga verksamheter som 
utför träskyddsbehandling genom tryck- eller vakuumimpregnering eller genom doppning 
mot mögel- och blånadsangrepp. Skälet till att föreskrifterna ska ersättas är att nuvarande 
föreskrifter är inaktuella och inte längre hänvisar till bästa tillgängliga teknik.  
Förslaget till ny föreskrift har remitterats till samtliga kommuner och länsstyrelser. Nacka 
kommun har fått anstånd med att lämna synpunkter till och med den 30 september 2021. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben den 23 september 2021 
1. Förslag till yttrande 
2. Protokollsutdrag miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 september 2021, § 171 
3. Remissmissiv 
4. Remiss – förslag på ny föreskrift 
5. Konsekvensutredning 
6. Konsekvensanalys 
7. Bilaga till konsekvensanalys 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med förslaget från juridik- och kanslistaben.  
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§ 312 KFKS 2011/225-214 

Detaljplan för området kring Dalvägen – 
Gustavsviksvägen i sydöstra Boo 
Yttrande över överklagan i mål nr P 2910-21 i Mark- och miljödomstolen vid Nacka tingsrätt 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till Mark- och miljödomstolen vid Nacka 
tingsrätt gällande överklagan av beslut om antagande av detaljplan för området kring 
Dalvägen – Gustavsviksvägen i sydöstra Boo enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen, daterad 
2021-09-15. 
2. Kommunstyrelsen befullmäktigar kommunjurist Christopher Arontaus och Sylvia Ryel 
eller den de i sitt ställe sätter, att föra kommunens talan i domstol i mål om detaljplan för 
området kring Dalvägen-Gustavsviksvägen i sydöstra Boo. 

Ärende 
Kommunfullmäktiges beslut att anta detaljplan för området kring Dalvägen – 
Gustavsviksvägen i sydöstra Boo har överklagats till mark- och miljödomstolen. 
Detaljplanens huvudsakliga syfte är att bygga ut kommunalt vatten och spillvatten till 
området, rusta upp vägsystemet samt att ta hand om dagvattnet. Fritidshus ska kunna 
omvandlas till permanentboende och en förtätning av bostäder möjliggöras, samtidigt som 
områdets landskapsbild och särskilt värdefull vegetation bevaras. Syftet är även en övergång 
till kommunalt huvudmannaskap av vägar, park- och naturmarksområden. 
 
Mark- och miljödomstolen har förelagt kommunen att yttra sig över 19 inkomna 
överklaganden. Domstolen anger att kommunen särskilt ska yttra sig över frågan om 
placeringen av gemensamhetsanläggning för dagvatten på enskildas fastigheter. 
 
I förslag till yttrande framkommer i huvudsak att kommunen yrkar att mark- och 
miljödomstolen ska avslå överklagandena och fastställa kommunens beslut att anta 
detaljplanen. Kommunen vidhåller att detaljplanen tagits fram på korrekt sätt samt att 
detaljplanen inte strider mot gällande tillämplig lagstiftning. Kommunen anser att aktuella 
allmänna och enskilda intressen har beaktats och avvägts på ett korrekt sätt i detaljplanen. 
 
Kommunen vidhåller att regleringen av gemensamhetsanläggningar för dagvatten, och 
prickmark, på enskilda fastigheter är nödvändig för att klara dagvattenhantering inom 
enskilda fastigheter. Kommunen vidhåller att detaljplaneförslaget i stora delar 
överensstämmer med det beslutade planprogrammet för sydöstra Boo samt att det är 
förenligt med intentionerna i översiktsplanen och i programmet. Kommunen vidhåller att 
den förtätningen som möjliggörs inom ramen för detaljplanen är lämplig och väl avvägd i 
förhållande till områdets förutsättningar och karaktär. Vad gäller avstyckningsmöjligheter 
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och prickad mark för skydd av träd och vegetation vidhåller kommunen att korrekta 
bedömningar och intresseavvägningar gjorts. Avseende ökad trafik inom området och 
omotiverad standardhöjning av gator vidhåller kommunen att det allmänna intresset att 
skapa fler bostäder och anpassa området för permanentboende, genom bland annat en 
högre vägstandard, förbättrad trafiksäkerhet och ökad framkomlighet väger tyngre än det 
enskilda intresset av att trafiken inom området inte ska öka och att undvika intrång på 
enskilda fastigheter. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från planenheten den 16 september 2021 
Bilaga 1. Förslag till yttrande 
Bilaga 2. Föreläggande från mark- och miljödomstolen samt skrivelser från fastighetsägare 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till förslaget från planenheten.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – förslaget från 
planenheten – och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta förslag.  

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Det yttrande som verksamheten har skrivit på delegation till mark- och miljödomstolen 
går inte i linje med vad Nackalistan principiellt anser vad gäller uttagande av gatukostnader 
och därmed sammanhängande åtgärder. Nackalistan har sedan start varit motståndare till 
det sätt som gatukostnader påförs i Nacka som resulterar i en ökad gentrifiering av hela 
områden och negativa miljökonsekvenser med hårdgörande av ytor och ökad exploatering.  
Dessutom lämnar de beräkningar som görs av kostnader en del övrigt att önska och har i 
flera fall fått ändras, t ex i fallet Boo gårds område. Nackalistan har konsekvent röstat emot 
uttagande av gatukostnader vilket gör att enskilda småhusägare i Nacka betalar för 
kommunens önskan att exploatera  och få in extra skatteintäkter.” 
 
  



 
67 (83) 

 27 september 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 313 KFKS 2014/94-214 

Detaljplan för Mjölkudden – Gustavsviks gård med 
Bergholmen, i sydöstra Boo 
Yttrande över överklagan i mål nr P 2906-21 i Mark- och miljödomstolen vid Nacka tingsrätt 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till Mark- och miljödomstolen vid Nacka 
tingsrätt gällande överklagan av beslut om antagande av detaljplan för området kring 
Mjölkudden – Gustavsviks gård med Bergholmen i sydöstra Boo enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen, daterad 2021-09-17. 
 
2. Kommunstyrelsen befullmäktigar kommunjurist Christopher Arontaus och Sylvia 
Ryel eller den de i sitt ställe sätter, att föra kommunens talan i domstol i mål om 
detaljplan för området kring Mjölkudden-Gustavsviks gård med Bergholmen i 
sydöstra Boo. 

Ärende 
Kommunfullmäktiges beslut att anta detaljplan för området kring Mjölkudden – 
Gustavsviks gård med Bergholmen i sydöstra Boo har överklagats till mark- och 
miljödomstolen. Detaljplanens syfte är att bygga ut kommunalt vatten och spillvatten till 
området, rusta upp vägsystemet, tillåta omvandling av fritidshus till permanent boende 
samt tillåta en viss förtätning av bostäder samtidigt som områdets landskapsbild, karaktär 
med friliggande bebyggelse samt värdefulla natur- och kulturvärden bevaras i de delar 
som klassats som kulturhistoriskt värdefullt. 
 
Mark- och miljödomstolen har förelagt kommunen att yttra sig över 15 inkomna 
överklaganden. Domstolen anger att kommunen särskilt ska yttra sig över frågan om 
avsaknad av förklaring på plankarta 2 för uthusbyggnaden på fastigheten Backeböl 1:498 
som enligt plankarta 1 omfattas av planbestämmelsen k. 
 
I förslag till yttrande framkommer i huvudsak att kommunen yrkar att mark- och 
miljödomstolen ska avslå överklagandena och fastställa kommunens beslut att anta 
detaljplanen. Kommunen vidhåller att detaljplanen tagits fram på korrekt sätt samt att 
detaljplanen inte strider mot gällande tillämplig lagstiftning. Kommunen anser att aktuella 
allmänna och enskilda intressen har beaktats och avvägts på ett korrekt sätt i detaljplanen. 
 
Kommunen vidhåller att detaljplaneförslaget i stora delar överensstämmer med det 
beslutade planprogrammet för sydöstra Boo samt att det är förenligt med Nackas 
översiktsplan. Kommunen vidhåller att den förtätningen som möjliggörs inom ramen för 
detaljplanen är lämplig och väl avvägd i förhållande till områdets förutsättningar och 
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karaktär. Vad gäller avstyckningsmöjligheter, begränsning av tomter med prickad mark, 
skydd- och varsamhetsbestämmelser för byggnader vidhåller kommunen att korrekta 
bedömningar och intresseavvägningar gjorts. Avseende släntintrång för standardhöjning 
av gator vidhåller kommunen att det allmänna intresset att skapa fler bostäder och 
anpassa området för permanentboende, genom bland annat en högre vägstandard, 
förbättrad trafiksäkerhet och ökad framkomlighet, väger tyngre än det enskilda intresset 
att fritt kunna disponera tomten utan intrång. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från planenheten den 17 september 2021 
Bilaga 1. Förslag till yttrande 
Bilaga 2. Föreläggande från mark- och miljödomstolen samt skrivelser från 
fastighetsägare 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till förslaget från planenheten.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med förslaget från planenheten.  
 
Christina Ståldal (NL) deltog inte i handläggningen av ärendet på grund av jäv.  

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Det yttrande som verksamheten har skrivit på delegation till mark- och miljödomstolen 
går inte i linje med vad Nackalistan principiellt anser vad gäller uttagande av gatukostnader 
och därmed sammanhängande åtgärder. Nackalistan har sedan start varit motståndare till 
det sätt som gatukostnader påförs i Nacka som resulterar i en ökad gentrifiering av hela 
områden och negativa miljökonsekvenser med hårdgörande av ytor och ökad exploatering.  
Dessutom lämnar de beräkningar som görs av kostnader en del övrigt att önska och har i 
flera fall fått ändras, t ex i fallet Boo gårds område. Nackalistan har konsekvent röstat emot 
uttagande av gatukostnader vilket gör att enskilda småhusägare i Nacka betalar för 
kommunens önskan att exploatera  och få in extra skatteintäkter.” 
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§ 314 KFKS 2021/585 

Politikerinitiativ – En lokal pandemifond för att stötta 
lokala idrottsföreningar 
Politikerinitiativ den 10 maj 2021 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen avslår förslaget i politikerinitiativet om att utreda förutsättningarna för 
att inrätta en pandemifond för att stötta kommunens föreningsliv eftersom kommunen 
redan vidtagit åtgärder inom området för att mildra effekterna av pandemin. 
Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
I politikerinitiativet från Sidney Holm (MP) lyfts frågan om att utreda förutsättningar för 
att avsätta pengar till en pandemifond för att stötta kommunens föreningsliv. Fonden ska 
syfta till att stötta ideella föreningar som drabbats särskilt hårt ekonomiskt av pandemin 
och som då ska kunna söka bidrag via pandemifonden och få en chans att komma igen 
med en ekonomi i balans. 
 
Fritidsnämnden har, i syfte att mildra de negativa ekonomiska konsekvenserna för Nackas 
idrottsföreningar, beslutat om riktade bidrag och beviljat ekonomiskt stöd för närmare 1 
miljon kronor. Utöver det har nämnden även beslutat om slopade avbokningsavgifter och 
förlängda öppettider i idrottsanläggningar. 
 
Nackas idrottsföreningar kan även via Riksidrottsförbundet ansöka om kompensationsstöd 
för ekonomiska konsekvenser av coronakrisen avseende 2020 - 2021. Hitintills har totalt 
har 24 idrottsföreningar i Nacka tilldelats stöd motsvarande 3,4 miljoner kronor. Utöver 
kompensationsstödet har föreningar haft möjlighet att ansöka om andra statliga stöd till 
exempel korttidspermittering. 
 
Restriktionerna har även medfört inställda matcher, uppvisningar, turneringar och cuper. 
Detta har inneburit att många föreningar haft minskade kostnader avseende till exempel 
avgifter för domare, anmälan till seriespel, bokning av träningslokaler eller reserelaterade 
kostnader. 
 
Utifrån utredningen av förslaget i politikerinitiativet föreslås att initiativet avslås då 
kommunen redan vidtagit åtgärder inom området för att mildra effekterna av pandemin. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 september 2021, §139 
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Tjänsteskrivelse från ledningsstaben och controllerenheten samt kultur- och fritidsenheten, 
daterad den 26 augusti 2021 
Bilaga Politikerinitiativ från Miljöpartiet 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet tycker att kommunen med sin starka ekonomi kunde ha gjort mer för att 
stötta lokala idrottsföreningar genom pandemin. Iofs kanske inte en fond är det bästa 
alternativet, men både fritids- och kulturnämnden borde ha fått extra pengar under 
pandemin för att stötta upp de verksamheter som lidit direkt ekonomisk skada som inte 
ersatts via statliga pengar.” 
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§ 315 KFKS 2020/1091 

Reviderade ramar och förutsättningar för att inleda 
upphandling av bevakning och utryckning 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av bevakning och utryckning i enlighet 
med enheten för fastighetsförvaltnings tjänsteskrivelse reviderad den 7 september 2021. 

Ärende 
Kommunens befintliga ramavtal för bevakning och utryckning med Avarn Security AB är 
förlängt och löper ut 31 januari 2022 och därför behöver ett nytt ramavtal upphandlas. 
 
Kommunstyrelsen fattade den 22 februari 2021 beslut om att inleda upphandling av 
bevakning och utryckning enligt tjänsteskrivelse daterad 19 januari 2021. I tjänsteskrivelsen 
som låg till grund för beslutet framfördes att upphandling skulle göras genom ett avrop 
från SKL Kommentus Inköpscentrals ramavtal för Bevakning och larmtjänster 2019. Det 
har därefter skett en noggrannare analys av detta ramavtal och projektgruppens bedömning 
är att flertalet av de leverantörer som är aktuella i detta ramavtal inte uppfyller de krav 
kommunen behöver ställa, främst med avseende på storlek, tjänsteutbud och 
etablering/inställelsetid. Detta innebär att en ny fristående upphandling behöver göras för 
att kommunen ska kunna teckna ramavtal med en kompetent och tillförlitlig leverantör 
inom det aktuella området. Upphandlingen föreslås göras enligt denna tjänsteskrivelse, 
vilket därmed ersätter tidigare beslutade ramar och förutsättningar. 
 
Krav föreslås ställas på att leverantören ska kunna erbjuda ett brett utbud av 
säkerhetsrelaterade tjänster. Även krav om att leverantören har en omsättning över en viss 
nivå samt kompetens- och erfarenhetskrav föreslås ställas. Behovs- och marknadsanalysen 
föreslås ge svar på vilka ytterligare krav som ska ställas och nivån för de enskilda kraven. 
Hänsyn till små och medelstora företag tas genom att inte ställa omotiverat höga krav i 
upphandlingen. Utvärderingen föreslås göras utifrån pris samt kvalitativa aspekter såsom 
tjänsteutbud, organisation, erfarenhet och arbetsprocesser. 
 
Den föreslagna ramavtalstiden är fyra (4) år inklusive förlängningsoptioner och start 
planeras till februari 2022. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 september 2021, §134 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning och inköpsenheten, reviderad den 7 
september 2021 (ursprungligen daterad 3 september 2021) 
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Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att ärendet kompletteras med krav på avtal i nivå med 
centrala kollektivavtal. 
I yrkandet instämde Tomas Ottosson (V).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Ordföranden ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med arbetsutskottets 
förslag. 

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Under rubriken Miljö och hållbarhet står att projektgruppen föreslås utvärdera om det är 
lämpligt att ställa krav på att leverantören ska använda miljöklassade bilar. Det är ånyo en 
konflikt mellan ekonomi och ekologi som hittills resulterat i att pengarna har styrt. Just 
själva upphandlingsformen är riggad för att gynna lägsta pris. Vänsterpartiet ser det som 
positivt att frågan om miljöbilar är på bordet i ärendet men skulle föredra om elbil var en 
förutsättning för kontraktet med kommunen. Det är ett långt kontrakt på fyra år som 
borde motivera företagen att bidra till att klimatmålen nås genom att ställa om till 
elbilsdrift.” 
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§ 316 KFKS 2021/964 

Remiss – Gode män och förvaltare – en översyn (SOU 
2021:36) 
Yttrande över betänkande till Justitiedepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag på yttrande över betänkandet i enlighet med bilaga 2 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 23 september 2021.   

Ärende 
Regeringens utredning Ställföreträdarutredningen har haft till uppdrag att säkerställa att de 
människor som är i behov av en ställföreträdare ska kunna lita på att de får den hjälp och 
det stöd de behöver. Utredningen har uppmärksammat områden där det finns problem och 
brister och har nu lämnat sitt betänkande som innehåller en rad olika förslag på åtgärder 
och som innebär förbättringar för de personer som har behov av en god man eller 
förvaltare. Förutsatt att föreslagen realiseras bedöms dessa bland annat bidra till ökat 
hänsynstagande till huvudmannens vilja och välbefinnande. Juridik- och kanslistaben ställer 
sig positiv till de förändringar som utredningen föreslår som bland annat syftar till att stärka 
rättssäkerheten för den enskilde, skyddar huvudmannen i vissa situationer och ger 
överförmyndaren fler verktyg och uppgifter. Däremot bedöms vissa förslag var en 
inskränkning i det kommunala självstyret, däribland krav på organisationsform och 
kompetens och utbildningskrav på ledamöterna i överförmyndarnämnden. Vidare lyfts i det 
föreslagna yttrandet att finansieringen av utredningens olika förslag brister och 
kommunerna behöver kompenseras fullt ut för det nya ansvar och uppgifter som åläggs 
överförmyndaren. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 23 september 2021 
1. Utdrag ur betänkandet, Gode män och förvaltare – en översyn (SOU 2021:36); 
Sammanfattningen 
Betänkandet i sin helhet återfinns via länken nedan  
Gode män och förvaltare - en översyn, SOU 2021:36 (regeringen.se) 
2. Förslag på yttrande 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förslaget från stadsledningskontoret. I yrkandet instämde 
Khashayar Farmanbar (S).  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med förslaget från stadsledningskontoret. 
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§ 317 KFKS 2021/434 

Wall Street Stockholm 2022  
– en medskapande festival för modern offentlig konst för goda gestaltade livsmiljöer och en attraktiv 
Stockholmsregion 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ska bli medlem i den ideella förening som 
ska fungera som plattform för konstfestivalen Wall Street Stockholm 2022, i enlighet med 
de ramar och förutsättningar som beskrivs i tjänsteskrivelsen daterad den 24 september 
2021. Nacka kommuns ekonomi- och finansdirektör ges i uppdrag att företräda kommunen 
vid bildande av föreningen och agera för kommunens räkning som medlem i föreningen.  
 
2 Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ska delta i festivalen Wall Street 
Stockholm 2022 genom att ingå avtal gällande en GOLD Ticket. 
Stadsutvecklingsdirektören ges mandat att företräda kommunen vid tecknande av avtal för 
medverkan i festivalen.  
 
3. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta om investeringsmedel för 
modern offentlig konst, med fokus på kommunala fastigheter, om totalt 3 miljoner kronor. 
Beslutet är villkorat av att kommunstyrelsen i Nacka beslutar om att delta i festivalen Wall 
Street Stockholm 2022.   
 
4. Kommunstyrelsen noterar informationen om att projektet redan har beviljats medel från 
kommunens framtidsfonder om totalt 2 miljoner kronor (KFKS 2020/918). 

Ärende 
Nacka kommun har sedan år 2013 använt sig av arbetssättet Konsten att skapa stad som 
handlar om medskapande, konst, kultur och konstnärlig kompetens som resurser för ökad 
innovationskraft och hållbarhet i stadsutvecklingen. Under 2019 genomfördes en 
medskapande internationell muralmålningsfestival, Wall Street Nacka. Nu expanderar 
konceptet till en regional festival för modern offentlig konst under 2022, ”Wall Street 
Stockholm 2022”. Wall Street Stockholm 2022 planeras att drivas genom en 
projektorganisation i form av en ideell förening där kommuner och kommunala bolag i 
stockholmsregionen kan bli medlemmar och medverka i festivalen.  
 
Under våren 2021 ställde sig kommunstyrelsen i Nacka bakom förslaget om en regional 
konstfestival – Wall Street Stockholm 2022 (KFKS 2021/434). För Nackas kommun 
förväntas festivalen bidra med cirka 15–20 nya konstverk på olika platser i hela Nacka, 
varav kommunen finansierar cirka 10 stycken. Beräknad total kostnad för festivalen för 
Nackas kommuns del är 5 miljoner kronor, varav 2 miljoner finansieras via 
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framtidsfonderna och 3 miljoner utgör investeringsmedel från fastighetprocessen. Projektet 
Wall Street Stockholm 2022 har sen tidigare beviljats två miljoner kronor via kommunens 
framtidsfonder (KFKS 2020/918). 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling och stadsledningskontoret den 
24 september 2021 
Bilaga 1. Wall Street Stockholm 2022 summering 
Bilaga 2. Exempel förslag platser Wall Street Stockholm 2022 i Nacka 
Bilaga 3. Utkast stadgar ideell förening 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till förslaget från enheten för strategisk stadsutveckling och 
stadsledningskontoret. I yrkandet instämde Tomas Ottosson (V), Hans Peters (C), 
Khashayar Farmanbar (S), Gunilla Grudevall Steen (L), Cathrin Bergenstråhle (M) och 
Mats Gerdau (M).  
 
Esa Örmä (SD) yrkade att förslaget skulle avslås. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till punkt 1 och 4 samt avslag på punkten 2.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till förslaget från enheten för strategisk stadsutveckling gällande 
vart och ett av punkterna 1-4 mot avslag och fann att kommunstyrelsen har bifallit samtliga 
punkter i förslaget från enheten för strategisk stadsutveckling. 
 
Karin Teljstedt (KD) avstod från att delta i beslutet. 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”En del associerar ”Konsten att skapa stad” och ”Wall Street Nacka” med den så kallade 
DNA koden. Miljöpartiet var för Wall Street Nacka och är även för det nya Wall street 
Stockholm men är starkt mot en politisk styrning som begränsar den konstnärliga friheten, 
det som många uppfattade var fallet i Nacka med den så kallade DNA-koden. 
Självklart måste det kunna gå att lämna synpunkter när en beställer ett konstverk. Så har 
skett i alla tider, även på de gamla Grekernas tid. Vi håller dock med om att det som 
uttalades i DNA-koden var väldigt plumpt och inte var särskilt lyckat. 
Miljöpartiet ser Wall Street mer som olika konstnärliga projekt av mer temporär karaktär. 
"Konst i staden" som mer är konstnärlig gestaltning av offentliga miljöer, anser vi ska 
finansieras via den så kallade ”enprocentregeln” och hanteras av Kulturnämnden. Offentlig 
konst spelar en viktig roll och Miljöpartiet vill se mer konst i samhället. Därför vill vi att en 
procent av budgeten vid ny-, om- och tillbyggnader ska gå till att förse offentliga utrymmen 
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med konst eller konstnärlig gestaltning. För detta behöver Nacka framöver en strategi 
eftersom vi står inför både större och mindre stadsbyggnadsprojekt, en långsiktig strategi 
och riktlinjer för vilken plats och roll vi vill ge konsten i Nackas offentliga utrymme. 
Idag ansvarar Nacka energi över 300 nätstationer. Under Wall Street Nacka användes två 
av dessa som canvas av två ”utsocknes” konstnärer och omvandlades till konstverk. 
Miljöpartiet ser en stor utvecklingspotential i att omvandla fler av kommunens nätstationer 
till konstverk. Många energibolag runtom i landet lägger ner stora pengar på att 
klottersanera sina nätstationer. Om vi hittar ungdomar i Nacka som kan hjälpa till att 
försköna det publika rummet genom att dekorera några av kommunens nätstationer, tror vi 
att vi kan stävja klotter och samtidigt ge ungdomar ett meningsfullt sommarjobb. Detta 
skulle med fördel kunna ske som en del i det nya eventet Wall Street Stockholm.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet ställer sig positiva till medverkan i Wall Street Stockholm 2022.  
Det är i ljuset av den kritik som Vänsterpartiet och hela kultursverige framförde mot den 
politiska styrningen av innehållet i Wall Street Nacka 2019 särskilt glädjande att festivalen 
nu uttryckligen fastslår att medverkande kommuner ska följa principen om armlängds 
avstånd. Det är uppmuntrande att se att de misstag som begicks då nu verkar ha omsatts i 
lärdom och inte ser ut att få någon upprepning. Vidare välkomnar vi att festivalens nya 
organisation och arbetsgångar ser ut att säkerställa en större bredd och variation bland de 
deltagande uttrycken och konstnärerna. 
En sak som man i Nacka kommuns egen utvärdering av Wall Street Nacka fann brister i 
var festivalens arbete kring medskapande. Vi hoppas på och ser fram emot bra tänk från 
festivalledningen kring de möjligheter de ser i anknytning till den frågan framöver.” 
 
Olga Anikina lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Vi i Centerpartiet är glada över att projektet Wall Street, som satt Nacka på kartan, nu 
sprider sig utanför kommunens gränser. Att fler vill medverka i samarbetet och att en ny 
förening nu bildas i syfte att sprida konstens olika uttryck, ser vi klart positivt på. För två år 
sedan väckte vi ett politikerinitiativ om att främja spontanrörelse i Nacka genom så kallade 
asfaltsmålningar. Stadsledningskontoret har ställt sig positiva till att det kan bli en del av 
projektet Wall Street. Centerpartiet Nacka ser fram emot projektets nya utmaningar och vi 
anser att fina målningar även på asfalt, ska ingå i Wall Street och som dessutom uppmanar 
till rörelse.” 
 
Karin Teljstedt och Anders Tiger lät anteckna följande till protokollet för 
Kristdemokraterna. 
”Kristdemokraterna yrkade i våras avslag avseende förslaget om en regional konstfestival – 
Wall Street Stockholm 2022. Det var ett beslut vi motiverade väl och vår ståndpunkt har 
inte förändrats i frågan. Vi anser fortfarande att konceptet är intressant och säkert kan 
resultera i spännande konst men att prislappen denna gång är klart högre för 
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skattebetalarna, samtidigt som det lokala avtrycket blir mindre. Vår hållning fick dock inte 
gehör och beslutet att ställa sig bakom en festival vann majoritet.  
Även om vi kristdemokrater lätt skulle kunna hitta många mer angelägna sätt att använda så 
mycket skattepengar, så respekterar vi demokratiskt fattade beslut och väljer därför att 
avstå från att delta i beslutet i detta ärende, som nu rör organisation och plan för 
finansiering av projektet.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Detta är flera steg framåt från magplasket med den tidigare konstsatsningen som fick 
mycket kritik. Nu har man lärt sig och verkar inte upprepa misstagen. Frågetecken kvarstår 
dock vilket gör att Nackalistan inte i nu-läget helt bifaller projektet. Det gäller det s. k. 
Ticket-begreppet som det ska fattas beslut om redan innan föreningen är bildad. Vi vill se 
mer tydligt vad det innebär. Vi kommer troligen yrka bifall till förslaget när vi har hunnit 
processa internt i Nackalistan men med det korta tidsperspektiv som detta nu läggs fram 
behöver vi mer tid. Vi har också frågetecken kring varför det enbart är ekonomi- o. 
finansdirektören som företräder kommunen i föreningen. Vi hade gärna sett att också en 
konstkunnig tjänsteperson från kulturnämndens verksamhetsområde hade varit med. 
Slutligen anser vi att en kunnig kommunantikvarie behöver titta på de förslag till 
konstnärlig utformning som presenteras. Det gäller inte minst den s. k. 
svampen/vattentornet i Orminge. Det är viktigt att kultur och arkitektoniska synpunkter 
tillförs till förslaget så att man inte skjuter hastigt från höften med dessa förslag till 
utsmyckning.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Wall Street Stockholm är egentligen samma dåliga idé i stort regionformat som när 
Sverigedemokraterna flerfaldiga gånger har kritiserat konceptet i Nacka. Det kan i och för 
sig inte vara fel att kommuner, med finansiella möjligheter till detta, går på sidan om sina 
kärnverksamheter med syfte att skapa trivsel och upplevelser, till exempel med konst. 
Problemet med  Wall Street är att projektet drar mycket stora kostnader till mycket 
tveksamt värde för de medborgare som är tänkta att vara målgrupp. Det är svårt för många 
att uppskatta Wall Street:s extremare yttringar, inte minst som Wall Street inte lyckas hålla 
rågången mot en destruktiv samhällsförstörande graffiti-kultur, varken praktiskt eller 
idémässigt. 
 Wall Street är alltför mycket ett projekt för att politiker och kulturbyråkrater ska få känna 
sig hippa, och alltför lite ett projekt för trivsel, konstupplevelser och harmoni för 
medborgarna.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Socialdemokraterna som hela tiden har varit för projektet som ökar konsten till Nacka är 
fortfarande för detta. Samtidigt har vi tidigare kritiserat den politiska styrning av konsten 
som Nackas högermajoritet genomförde vilket satte Nacka i samma osmickrande sällskap 
som SD-styrda Sölvesborg. Därför är det glädjande att övriga medlemmar i detta projekt nu 
kräver det som vi har krävt, nämligen att den politiskt konservativa styrningen av konsten 
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får ta ett steg tillbaka till förmån för konstens utformning, och den ökända DNA-kod som 
tidigare påtvingats projektet nu är skrotad.” 
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§ 318 

Övriga frågor 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ianspråkta 250 000kronor från kommunstyrelsens 
budgetpost för oförutsett för att finansiera inhyrningen av idrottshallen tillhörande Jensens 
Sickla skola. 
 
Kommunstyrelsen överlämnar politikerinitiativet till stadsledningskontoret för utredning 
och förslag till beslut. 
 

Ärende 

KFKS 2021/962 Ordförandeinitiativ – Extra medel till idrottslokal 
Det var glädjande att se Jensen Sickla skola stå färdig och invigas den 21 september 2021. 
Med hänsyn till att samhället nu öppnar upp och restriktioner upphävs föreligger ett behov 
för Nackaborna att kunna återuppta fritidsaktiviteter som har fått stå tillbaka under en 
längre tid. I Jensen Sickla skola finns en idrottslokal som är tillgänglig för uthyrning och vi 
ser att det finns en stor behållning att kunna tillgängliggöra idrottslokalen för våra 
Nackabor för att kunna utöva idrottsaktiviteter och umgås. Eftersom lokalen står färdig 
tidigare än beräknat saknar fritidsnämnden idag ram för aktuell inhyrning. Mot den 
bakgrunden föreslås följande.  
Kommunstyrelsen beslutar att ianspråkta 250 000 kronor från kommunstyrelsens 
budgetpost för oförutsett för att finansiera inhyrningen av idrottshallen tillhörande Jensens 
Sickla skola. 
 

KFKS 2021/xxx Politikerinitiativ – Öka tryggheten med fler 
trygghetsvärdar 
Politikerinitiativ från Khashayar Farmanbar (S) med förslag om: 

• att kommunstyrelsen agerar för att snabbt få på plats fler trygghetsvärdar i Orminge 
Centrum och Fisksätra Centrum 

• Att kommunen i samverkan med polisen säkerställer att på särskilt utsatta ställen 
ska kameraövervakning finnas 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förslaget i ordförandeinitiativet. I yrkandet instämde 
Gunilla Grudevall Steen (L), Mikael Carlsson (NL), Sidney Holm (MP), Hans Peters (C), 
Esa Örmä (SD), Tomas Ottosson (V), Khashayar Farmanbar (S) och Karin Teljstedt (KD) 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande.  
 
Kommunstyrelsen överlämnade politikerinitiativet till stadsledningskontoret för utredning 
och förslag till beslut. 
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§ 319 KFKS 2021/465 

Tilldelningsbeslut i upphandling av IT-arbetsplats   

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att tilldela avtal i upphandlingen av IT-arbetsplats till Atea 
Sverige AB med organisationsnummer nummer 556448-0282 
 
Kommunstyrelsen delegerar till Direktör för stöd och serviceenheten att efter att 
avtalsspärren löpt ut ingå avtalet i enlighet med de villkor som följer av avtalet och 
upphandlingsdokumentet. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Ärende 
Omfattning 
Avtalet omfattar köp av datorer, telefoner, tillhörande utrustning och tjänster. 
 
Kommunens befintliga avtal för köp av datorer, telefoner, och tillhörande utrustning och 
tjänster löper ut den 1 juni 2022 och arbetet med en ny upphandling har genomförts för att 
säkerställa att kommunen även fortsättningsvis kan köpa dessa produkter och tjänster.  
 
Volymen datorer, telefoner och tillbehör är hög i en kommun med 5 000 anställda och 15 
000 elever och där hårdvaran behöver bytas ut med regelbundenhet.  
 
Avtalet har resulterat i en ändamålsenlig, socialt och miljömässigt hållbara samt prisvärda 
leveranser av datorer och telefoner. Leverantören förväntas ta ansvar både för att bidra till 
bästa möjliga pris från tillverkare av IT-utrustning och för att tillvarata produkternas hela 
livscykel men även se till att uttjänta produkter tas om hand på ett ansvarsfullt och 
miljömässigt bra sätt. 
 
Upphandlingen har resulterat i ett ramavtal med en leverantör som agerar återförsäljare för 
flera tillverkare av IT-utrustning.  
 
 
Avtalstid 
Avtalslängden föreslås vara två (2) år med option på förlängning ett (1) plus ett (1) år. 
Längden begränsas av LOU men motiveras också utifrån att kommunen ska kunna 
upphandla och byta leverantör för att säkerställa bästa leverantörskvalité och pris. 
 
Avtalets start planeras till den 1 juni 2022. 
 
Krav på leverantören 
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Krav har ställts på att uttjänt och avyttrad IT-utrustning ska hanteras på ett ansvarsfullt sätt 
som säkrar återanvändning, miljömässig återvinning/skrotning, lägsta möjliga klimatavtryck 
och radering av eventuell kvarvarande data av IT-säkerhetsskäl. Volymen datorer, telefoner 
och tillbehör är hög i en kommun med ca 5 000 anställda och 15 000 elever och där 
hårdvaran behöver bytas ut med regelbundenhet.  
 
Leverantören ska hjälpa oss utforma en bra och effektiv IT-miljö (gällande PC, 
mobiltelefoner och kringutrustning) både i skolan och administrationen till lägsta möjliga 
kostnad.  
 
Utvärderingen 
Upphandlingsgruppen, som vid utvärderingen förstärktes med IT-ansvariga från skolan, 
har antagit det anbud som är det ekonomiskt mest fördelaktiga anbudet baserat på en 
utvärdering i enlighet med de utvärderingskriterier som angetts i förfrågningsunderlaget 
och utvärderingsunderlaget (se bifogat utvärderingsresultat). 
 
Utvärdering av anbud har genomförts genom att jämföra en given á-prislista för de 
produkter och tjänster som kommunen mest troligt kommer att köpa de kommande åren.  
 
Utöver á-prislista finns en kvalitetsinriktad del där utvärderingen har fokuserat på 
anbudsgivarnas beskrivningar om hur de kan hjälpa kommunen att nå uppsatta mål för 
avtalet såsom en snabb, smidig och flexibel beställnings, leverans och serviceprocess samt 
tillse att kommunen får så lågt pris som möjligt från tillverkarna av IT-utrustning.  
 
Vidare har anbudsgivarnas arbete med klimat/miljö-hänsyn att utvärderas. En bra 
redogörelse resulterar i ett fiktivt procentuellt avdrag på totalpriset från á-prislistan.  
 
Det anbud som har lägst pris efter eventuellt avdrag för en bra redogörelse har antagits. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från digitaliseringsenheten den 27 september 2021 
1. Utvärderingsprotokoll 
2. Tjänsteskrivelse inleda upphandling (ref: dnr. KSKF 2021/465 daterat den 7 april 2021)   

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut – förslaget från 
digitaliseringsenheten – och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta 
förslag.  
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§ 320 KFKS 2020/139 

Utvärdering av markanvisning genom anbudstävling för 
del av Älta 10:1 Sydvästra Stensö, Älta 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen anvisar mark för bostäder med fri upplåtelseform inom del av 
fastigheten Älta 10:1 i Sydvästra Stensö till Titania Holding AB. 
 
2. Kommunstyrelsen bemyndigar stadsutvecklingsdirektören att ingå och därmed besluta 
om den slutgiltiga utformningen av markanvisningsavtal i huvudsak i överensstämmelse 
med vinnande anbud, ramar och förutsättningar och underlag i enlighet med inbjudan samt 
bilagd mall för markanvisningsavtal, bilaga 1. 
 
3. Besluten justeras omedelbart. 

Ärende 
En markanvisningstävling för bostäder med fri upplåtelseform har genomförts för del av 
fastigheten Älta 10:1 i Sydvästra Stensö i Älta. Inkomna anbud i markanvisningstävlingen 
har utvärderats. Utvärderingen har baserats på de förutsättningar för tävlingen som 
kommunstyrelsen beslutade om den 7 juni 2021. Dessa förutsättningar innebär att anbudet 
med högst pris vinner markanvisningstävlingen. Den anbudsgivare som lämnat högst pris 
är Titania Holding AB som erbjudit sig att betala 15 000 kronor per kvadratmeter ljus 
bruttoarea (BTA). Titania Holding AB föreslås därför tilldelas markanvisningen och 
erbjudas att ingå markanvisningsavtal med kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 22 september 2021 
1. Mall för markanvisningsavtal 
2. Öppnings- och utvärderingsprotokoll 
3. Utvärderingsmall 
4. Anbud Titania Holding AB 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med förslaget från exploateringsenheten Nacka. 
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